
ΘΕΜΑΤΑ

Α. ΕΙΔΙΚΑ ΘΕΜΑΤΑ
1. Ανακοινώνεται ότι τη συνεδρίαση παρακολουθούν µα-

θητές από το 3ο Γυµνάσιο Μεταµόρφωσης Αττικής, το 6ο Δη-
µοτικό Σχολείο  Άνω Λιοσίων, το Γυµνάσιο Χιλιοµοδίου
Κορινθίας, σελ. 5718, 5721, 5724

2. Επί διαδικαστικού θέµατος, σελ. 5717

Β. ΚΟΙΝΟΒΟΥΛΕΥΤΙΚΟΣ ΕΛΕΓΧΟΣ 
1. Κατάθεση αναφορών, σελ. 5703 - 5707
2. Απαντήσεις Υπουργών σε ερωτήσεις Βουλευτών, σελ.

5707 - 5712
3. Ανακοίνωση του δελτίου επικαίρων ερωτήσεων της Πα-

ρασκευής 21 Δεκεµβρίου 2012, σελ. 5724
4. Συζήτηση επικαίρων ερωτήσεων:
α)Προς τον Υπουργό Δικαιοσύνης, Διαφάνειας και Ανθρω-

πίνων Δικαιωµάτων, σχετικά µε την καθυστέρηση στην απο-
νοµή της Δικαιοσύνης στη χώρα µας, σελ. 5713

β)Προς τον Υπουργό Εργασίας, Κοινωνικής Ασφάλισης και
Πρόνοιας:

i) σχετικά µε την αύξηση του ορίου ηλικίας συνταξιοδότη-
σης των αγροτών στο εξηκοστό έβδοµο  έτος, σελ. 5715

ii) σχετικά µε τις αδιαφανείς διαδικασίες στην αγορά πλη-
ροφοριακού συστήµατος για το ΙΚΑ, σελ. 5717

iii) σχετικά µε τη λήψη  µέτρων για τη στήριξη των τρίτε-
κνων και γενικότερα των πολύτεκνων οικογενειών, σελ. 5719

iv) σχετικά µε την απόλυση εργαζοµένου στην εταιρία
"GOLDAIR HANDLING" στο Αεροδρόµιο "Ελευθέριος Βενιζέ-
λος", σελ. 5720

γ) Προς τον Υπουργό Εσωτερικών, σχετικά µε την επικεί-
µενη απόφαση της Ολοµέλειας του Συµβουλίου της Επικρα-
τείας για την ιθαγένεια και τη συµµετοχή αλλοδαπών στις
Δηµοτικές Εκλογές, σελ. 5722

Γ. ΝΟΜΟΘΕΤΙΚΗ ΕΡΓΑΣΙΑ 
Κατάθεση σχεδίων νόµων:
Οι Υπουργοί Τουρισµού, Εξωτερικών και Οικονοµικών κα-

τέθεσαν σχέδιο νόµου: 
i)"Κύρωση της Συµφωνίας µεταξύ της Κυβέρνησης της Ελ-

ληνικής Δηµοκρατίας και της Κυβέρνησης της Δηµοκρατίας
της Πολωνίας για Συνεργασία στον τοµέα του Τουρισµού",
σελ. 5724

ii)"Κύρωση της Συµφωνίας µεταξύ της Κυβέρνησης της Ελ-
ληνικής Δηµοκρατίας και της Κυβέρνησης της Δηµοκρατίας
της Λευκορωσίας για τη Συνεργασία στον τοµέα του Τουρι-
σµού", σελ. 5724

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΝΤΕΣ

ΜΑΡΚΟΓΙΑΝΝΑΚΗΣ Χ., σελ. 5703 – 5713, 5715 - 5725
ΝΑΚΟΣ Α., σελ. 5713 - 5715

ΟΜΙΛΗΤΕΣ

Α. Επί διαδικαστικού θέµατος:
ΜΑΡΚΟΓΙΑΝΝΑΚΗΣ Χ. , σελ. 5717
ΜΑΡΚΟΥ Α. , σελ. 5717

Β. Επί των επικαίρων ερωτήσεων:
ΑΘΑΝΑΣΙΟΥ Χ. , σελ. 5722, 5723
ΓΕΡΜΕΝΗΣ Γ. , σελ. 5722, 5723
ΓΙΑΝΝΑΚΑΚΗ Μ. , σελ. 5717, 5718
ΚΑΤΣΩΤΗΣ Χ. , σελ. 5720, 5721, 5722
ΜΑΡΚΟΓΙΑΝΝΑΚΗΣ Χ. , σελ. 5713, 5714
ΜΠΑΡΜΠΑΡΟΥΣΗΣ Κ. , σελ. 5715
ΝΑΚΟΣ Α. , σελ. 5713, 5714
ΠΑΝΑΓΙΩΤΟΠΟΥΛΟΣ Ν. , 

σελ. 5715, 5716, 5717, 5718, 
5719, 5720, 5721, 5722

ΡΟΥΠΑΚΙΩΤΗΣ Α. , σελ. 5713, 5714                                                        
ΧΑΛΒΑΤΖΗΣ Σ.  , σελ. 5719
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Αθήνα, σήµερα στις 20 Δεκεµβρίου 2012, ηµέρα Πέµπτη και
ώρα 9.38’ συνήλθε στην Αίθουσα των συνεδριάσεων του Βου-
λευτηρίου η Βουλή σε ολοµέλεια για να συνεδριάσει υπό την
προεδρία του Β’ Αντιπροέδρου αυτής κ. ΑΘΑΝΑΣΙΟΥ ΝΑΚΟΥ.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Νάκος): Κυρίες και κύριοι συνά-
δελφοι, αρχίζει η συνεδρίαση.

Παρακαλείται ο κύριος Γραµµατέας να ανακοινώσει τις ανα-
φορές προς το Σώµα. 

(Ανακοινώνονται προς το Σώµα από τον κ. Γεώργιο Γερµενή,
Βουλευτή  Β’ Αθηνών, τα ακόλουθα:

Α. ΚΑΤΑΘΕΣΗ ΑΝΑΦΟΡΩΝ

1) Ο Βουλευτής Κυκλάδων κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΣΥΡΜΑΛΕΝΙΟΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία  οι Εµπορικοί Σύλλογοι Νοµού Κυκλά-
δων εκφράζουν την αντίθεσή τους στην πρόταση που αφορά τη
λειτουργία των καταστηµάτων τις Κυριακές. 

2) Η Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΧΑΡΟΥΛΑ (ΧΑΡΑ) ΚΑΦΑΝΤΑΡΗ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία  ο κ. Ιωάννης Νικολόπουλος, εκ-
πρόσωπος της  Επιτροπής Kατοίκων για τη σωτηρία του Πάρκου
Τρίτση  αιτείται την επίλυση προβληµάτων που αφορούν τη δια-
χείριση του Πάρκου Περιβαλλοντικής Ευαισθητοποίησης «Αντώ-
νης Τρίτσης».

3) Η Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΕΛΕΝΗ ΖΑΡΟΥΛΙΑ κατέθεσε ανα-
φορά µε την οποία  η Εθνική Γενική Συνοµοσπονδία Αναπήρων
και Θυµάτων Πολέµου Ελλάδος διαµαρτύρεται για την κατάρ-
γηση των προνοµίων που είχαν δοθεί στους ανάπηρους και στα
θύµατα πολέµου µε βάση το άρθρο 21 του Συντάγµατος και αι-
τείται τη διατήρηση του «Ταµείου Αρωγής Αναπήρων και Θυµά-
των Πολέµου».

4) Οι Βουλευτές, Νοµού Αττικής κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΓΚΙΟΚΑΣ, Β’ Αθη-
νών κ. ΧΡΗΣΤΟΣ ΚΑΤΣΩΤΗΣ και Β’ Πειραιώς κ. ΔΙΑΜΑΝΤΩ ΜΑ-
ΝΩΛΑΚΟΥ κατέθεσαν αναφορά µε την οποία  οι Σπουδαστικοί
Σύλλογοι ΑΣΠΑΙΤΕ, ΣΤΕΦ. ΠΕΙΡΑΙΑ, ΣΤΕΦ. ΑΘΗΝΑΣ, ΣΔΟ ΠΕΙ-
ΡΑΙΑ, ΣΓΤΚΣ, και  ΟΙΚΟΤΡΟΦΩΝ ΑΣΠΑΙΤΕ αιτούνται την επαρκή
χρηµατοδότηση των ΤΕΙ από τον κρατικό προϋπολογισµό ανά-
λογα µε τις ανάγκες τους για την επίλυση θεµάτων εύρυθµης λει-
τουργίας τους.

5) Ο Βουλευτής Α’ Θεσσαλονίκης κ. ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ (ΤΑΣΟΣ)
ΚΟΥΡΑΚΗΣ κατέθεσε αναφορά µε την οποία  ο κ. Ιωάννης Χρι-
στοδούλου, προσωρινά κρατούµενος στις Φυλακές Διαβατών
διαµαρτύρεται για δυσµενή µεταχείρισή του και αιτείται την άρση

του µέτρου της προσωρινής κράτησης για λόγους υγείας.

6) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΒΥΡΩΝ ΠΟΛΥΔΩΡΑΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία  ο Πρόεδρος της Νοµαρχιακής Επιτροπής
Ηλείας της Νέας Δηµοκρατίας αιτείται τη συνέχιση του έργου
της Ολυµπίας Οδού έως την Τσακώνα  και την ένταξη του Νοµού
Ηλείας σε τροχιά ανάπτυξης.

7) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κατέ-
θεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αφορά στην εµπλοκή του
ονόµατος της µητέρας του πρώην Πρωθυπουργού κ. Γεωργίου
Παπανδρέου στη λίστα «Λαγκάρντ».

8) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κατέ-
θεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στις οικονο-
µικές υποχρεώσεις του Γενικού Νοσοκοµείου Αιγίου.

9) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κατέ-
θεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αφορά στο τεράστιο πε-
ριβαλλοντικό έργο που πρόκειται να κατασκευαστεί  στον
Σελινούντα µε τη συνδροµή της Δηµοτικής Αρχής Αιγιάλειας.

10) Ο Βουλευτής Επικρατείας κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΙΧΕΛΑΚΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία  η Εθνική Οµοσπονδία Τυφλών δια-
µαρτύρεται για την αντιµετώπιση από την πολιτεία των τυφλών
και των ατόµων µε προβλήµατα όρασης.

11) Ο Βουλευτής Επικρατείας κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΙΧΕΛΑΚΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία  η Πανελλήνια ‘Ενωση Φαρµακοβιο-
µηχανίας εκφράζει τη δυσαρέσκειά της για τη συρρίκνωση της
εγχώριας παραγωγής φαρµάκων και τη θεσµοθέτηση του µέ-
τρου της συνταγογράφησης µε  δραστική ουσία.

12) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αφορά καταγγελία του
Περιφερειάρχη Ηπείρου για µεθοδεύσεις προκειµένου να ευνοη-
θεί η εταιρεία ΑΣΗΚ Α.Ε..

13) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται σε έρευνες
των οικονοµικών αρχών σε µέλος της οικογένειας Παπανδρέου.

14) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αφορά τα βασικά ση-
µεία του ψηφίσµατος της 71ης Συνόδου των Πρυτάνεων που
έγινε στην Πάτρα.

Π Ρ Α Κ Τ Ι Κ Α  Β Ο Υ Λ Η Σ

ΙΕ’ ΠΕΡΙΟΔΟΣ

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΜΕΝΗΣ ΚΟΙΝΟΒΟΥΛΕΥΤΙΚΗΣ ΔΗΜΟΚΡΑΤΙΑΣ

ΣΥΝΟΔΟΣ Α’
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15) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κατέ-
θεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στην εµπλοκή
των ονοµάτων της κ. Μαργαρίτας Παπανδρέου και του χρηµατο-
πιστωτικού συµβούλου κ. Σάµπι Μιονίς στη λίστα «Λαγκάρντ».

16) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αφορά στην απόφαση
για υπαγωγή της Ελληνικής Ακτοφυλακής στο Υπουργείο Ναυτι-
λίας και Αιγαίου.

17) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στην ενδε-
χόµενη συγχώνευση του Τµήµατος Φιλολογίας του
Πανεπιστηµίου Πατρών µε το αντίστοιχο του Πανεπιστηµίου  Πε-
λοποννήσου που εδρεύει στην Καλαµάτα.

18) Ο Βουλευτής Επικρατείας κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΙΧΕΛΑΚΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία  η Πανελλήνια Οµοσπονδία Συλλό-
γων Ειδικού Εκπαιδευτικού Προσωπικού Ειδικής Αγωγής  αιτείται
την αναβάθµιση και όχι την κατάργηση της Διεύθυνσης Ειδικής
Αγωγής και Εκπαίδευσης του Υπουργείου Παιδείας, Θρησκευ-
µάτων, Πολιτισµού και Αθλητισµού.

19) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στη µέ-
τρηση των στοιχείων πολιτικής πολυφωνίας από το Εθνικό
Συµβούλιο Ραδιοτηλεόρασης.

20) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αφορά επιστολή του κ.
Δηµήτρη Κατσιαµέτη για διορισµό βουλευτή στο Νοµό Αχαΐας.

21) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στον
τρόπο κατανοµής των χρηµάτων από την επικείµενη δόση που
θα εκταµιευθεί.

22) Ο Βουλευτής Αρκαδίας κ. ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΥΚΟΥΡΕΝΤΖΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  ο Πανελλήνιος Σύλλογος Πασχόν-
των από Μεσογειακή Αναιµία διαµαρτύρεται για την καθολική
συνταγογράφηση µε δραστική ουσία, γεγονός που έχει ως συ-
νέπεια το να µην δύνανται οι πάσχοντες να λαµβάνουν τη θερα-
πευτική τους αγωγή για τις επιπλοκές της νόσου.

23) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στις σοβα-
ρές ελλείψεις φαρµάκων που παρατηρούνται  στα φαρµακεία
εδώ και τρεις εβδοµάδες.

24) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κατέ-
θεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στη θέση που
πρέπει να πάρει το ΣΔΟΕ για τους αρχιερατικούς λογαριασµούς.

25) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στο θέµα
της αµνηστίας για όσους έχουν αδήλωτα χρήµατα.

26) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κατέ-
θεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αφορά στον περιορισµό
των θέσεων των πρέσβεων, µε αφορµή τον ορισµό του κ. Θ. Σω-
τηρόπουλου ως πρέσβη εκ προσωπικοτήτων για θέµατα της Ελ-
ληνικής Προεδρίας και της Ευρωπαϊκής Ένωσης.

27) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στη δια-
φωνία της Υπουργού Τουρισµού για τη µη συµµετοχή της
Ελλάδας στη Eurovision.

28) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στην
αγορά βίλας στο Κολωνάκι από τον κ. Μαργέλο, φίλο των παι-

διών της οικογένειας Παπανδρέου.

29) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στη µαταί-
ωση της επίσκεψης του Υπουργού Εξωτερικών κ. Δηµητρίου
Αβραµόπουλου στα Τίρανα.

30) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στην κί-
νηση καλής θέλησης του Υπουργού  Εξωτερικών κ. Δηµητρίου
Αβραµόπουλου προς τον Τούρκο οµόλογό του κ. Νταβούτογλου
σχετικά µε τη συµµετοχή Ελλήνων βυζαντινολόγων στις εργασίες
αναστήλωσης που θα γίνουν στην Αγία Σοφία.

31) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στη συµ-
περιφορά της Ελλάδας απέναντι στα θέµατα της Μέσης
Ανατολής και του ΟΗΕ.

32) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται σε επιχει-
ρηµατικές δραστηριότητες της οικογένειας Παπανδρέου.

33) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στην
αγωγή ενός εκατοµµυρίου ευρώ στην εφηµερίδα «Το Χωνί», από
το Ινστιτούτο που Πρόεδρός του είναι ο αδελφός του Πρωθυ-
πουργού κ. Αλέξανδρος Σαµαράς.

34) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στην αµέ-
λεια που επιδεικνύει το Υπουργείο Εργασίας εις βάρος των
ατόµων µε αναπηρία.

35) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στην πα-
ραχώρηση δηµόσιου κτηρίου σε ιδρυτικό µέλος της
Δηµοκρατικής Αριστεράς.

36) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αφορά σε σκάνδαλο
οικονοµικο-µισθολογικού χαρακτήρα στο Γενικό Λογιστήριο του
Κράτους.

37) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται σε δήλωση
του προέδρου του Συνδέσµου Εταιρειών Φωτοβολταϊκών, σύµ-
φωνα µε την οποία το ειδικό τέλος που επιβάλλεται µέσω των λο-
γαριασµών είναι άδικο.

38) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στην άρ-
νηση του Υπουργού Δηµόσιας Τάξης  να υπογράψει
γνωµοδότηση της Ολοµέλειας του Νοµικού Συµβουλίου του Κρά-
τους σχετικά µε παράνοµες προσλήψεις πυροσβεστών.

39) Ο Βουλευτής Λαρίσης κ. ΘΩΜΑΣ ΨΥΡΡΑΣ κατέθεσε ανα-
φορά µε την οποία  ο κ. Ιωάννης Χαραχούσος, εκπρόσωπος των
συνταξιούχων Ο.Α.Ε.Ε.-Τ.Σ.Α. αιτείται  την απαλλαγή από τα τέλη
κυκλοφορίας των Ι.Χ. αυτοκινήτων των συνταξιούχων αυτοκινη-
τιστών.

40) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στη λει-
τουργία του εστιατορίου «Αρµονία» στο Πανεπιστηµιακό Γενικό
Νοσοκοµείο Πάτρας.

41) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στη διε-
νέργεια έρευνας που διέταξε ο Γενικός Επιθεωρητής Δηµόσιας
Διοίκησης για τον Πολιτιστικό Οργανισµό του Δήµου Πατρέων.
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42) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στον
τρόπο λειτουργίας της ηλεκτρονικής συνταγογράφησης.

43) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αφορά επισήµανση της
<Τρόικας> για υστερήσεις σε µεταρρυθµιστικές πρωτοβουλίες.

44) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στην πα-
ρουσία του συµβούλου επονοµαζόµενου ως κυρίου «Βερµούδα»
στις επαφές µε τη Morgan Stanley και τη Deutsche Bank.

45) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στη  συµ-
περιφορά του κ. Σάµπι Μιονί και στη σύνδεση του κ. Σταύρου
Παπασταύρου µε τον επικείµενο ανασχηµατισµό.

46) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στον
τρόπο σωστής απονοµής της δικαιοσύνης από δικαστές και ει-
σαγγελείς.

47) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στην κα-
τάσταση των εργαζοµένων στο εργοστάσιο των Ελληνικών
Αµυντικών Συστηµάτων Αιγίου.

48) Ο Βουλευτής Καρδίτσης κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΜΙΧΑΛΑΚΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία  η Πανελλήνια Οµοσπονδία Συλλό-
γων Ειδικού Εκπαιδευτικού Προσωπικού Ειδικής Αγωγής
παραθέτει τις προτάσεις της στις διατάξεις του υπό ψήφιση νο-
µοσχεδίου του Υπουργείου Παιδείας, Θρησκευµάτων, Πολιτι-
σµού και Αθλητισµού που αφορούν µεταρρυθµίσεις στον τρόπο
λειτουργίας των σχολικών µονάδων ειδικής αγωγής και εκπαί-
δευσης.

49) Ο Βουλευτής Επικρατείας κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΙΧΕΛΑΚΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία  η Εθνική Συνοµοσπονδία Ατόµων
µε Αναπηρία καταγγέλλει τη στάση της πολιτείας απέναντι στα
προβλήµατα των ατόµων µε αναπηρία και επισηµαίνει τις σοβα-
ρές συνέπειες που υφίστανται από τα πρόσφατα οικονοµικά
µέτρα.

50) Ο Βουλευτής Επικρατείας κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΙΧΕΛΑΚΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία  η κ. Ελένη Μπαρλά αιτείται την επί-
λυση του θέµατος των διοριστέων ΙΚΑ-ΕΤΑΜ µε την προκήρυξη
8Κ/2008.

51) Ο Βουλευτής Επικρατείας κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΙΧΕΛΑΚΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία  ο Σύνδεσµος Παραγωγών Ενέρ-
γειας µε Φωτοβολταϊκά αιτείται την τροποποίηση της σχετικής
διάταξης του ν. 4093/2012, έτσι ώστε η εισφορά που επιβλήθηκε
επί του κύκλου εργασιών των φωτοβολταϊκών µονάδων να εκπί-
πτει από τα έσοδά τους.

52) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  η Οµοσπονδία Πολυµελών Οικο-
γενειών µε Τρία Τέκνα Ελλάδος εκφράζει τη διαµαρτυρία της για
τη στάση της πολιτείας και τα πρόσφατα οικονοµικά µέτρα που
πλήττουν ανεπανόρθωτα τις πολυµελείς οικογένειες.

53) Ο Βουλευτής Καρδίτσης κ. ΠΑΥΛΟΣ ΣΙΟΥΦΑΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία   αιτείται την καταβολή των δεδουλευµέ-
νων στους εργαζόµενους στο Πρόγραµµα Κοινωφελούς Εργα-
σίας του Νοµού Καρδίτσας. 

54) Οι Βουλευτές, Επικρατείας κ. ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΦΙΛΗΣ, Β’
Αθηνών κ. ΧΡΗΣΤΟΣ ΚΑΤΣΩΤΗΣ και Β’ Πειραιώς κ. ΔΙΑΜΑΝΤΩ
ΜΑΝΩΛΑΚΟΥ κατέθεσαν αναφορά µε την οποία  κάτοικοι και φο-
ρείς της Λήµνου του Νοµού Λέσβου καταγγέλλουν τις πολιτικές

της Κυβέρνησης, της Ευρωπαϊκής Ένωσης και της «τρόικας»
που οδηγούν σε υποβάθµιση του νησιού και αιτούνται τη λήψη
µέτρων για τη στελέχωση και την εύρυθµη λειτουργία δηµοσίων
υπηρεσιών.

55) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  ο κ. Γεώργιος Χατζηγιάννης αι-
τείται την επίλυση θέµατος που αφορά την ταξινόµηση της
παραγωγής φυσικού θαλασσινού άλατος στον πρωτογενή τοµέα.

56) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  ο Δήµαρχος Μινώα Πεδιάδας
Νοµού Ηρακλείου αιτείται την πλήρωση των κενών θέσεων εκ-
παιδευτικού προσωπικού στο ΕΠΑΛ Αρκαλοχωρίου.

57) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΕΠΑΜΕΙΝΩΝΔΑΣ (ΝΟΤΗΣ) ΜΑ-
ΡΙΑΣ κατέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται
στην ανάγκη επαναλειτουργίας του Περιφερειακού Ιατρείου στο
Δηµοτικό Διαµέρισµα Σταβιών της Υγειονοµικής Περιφέρειας
Κρήτης.

58) Η Βουλευτής Ηλείας κ. ΔΙΟΝΥΣΙΑ ΑΥΓΕΡΙΝΟΠΟΥΛΟΥ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  η Οµοσπονδία Εµπορικών Συλλό-
γων Νοµού Ηλείας και ο Εµπορικός Σύλλογος Πύργου εκφρά-
ζουν την αντίθεσή τους στην πρόταση που αφορά τη λειτουργία
των καταστηµάτων τις Κυριακές.

59) Ο Βουλευτής Καρδίτσης κ. ΣΠΥΡΙΔΩΝ ΤΑΛΙΑΔΟΥΡΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  ο Δήµος Σοφάδων Νοµού Καρδί-
τσας αιτείται την άµεση καταβολή των δεδουλευµένων σε εκατόν
δέκα περίπου εργαζόµενους στο πρόγραµµα Κοινωφελούς Ερ-
γασίας του Δήµου Σοφάδων, της ΔΕΥΑ Σοφάδων και του  ΙΝΕ.

60) Ο Βουλευτής Καρδίτσης κ. ΣΠΥΡΙΔΩΝ ΤΑΛΙΑΔΟΥΡΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  το Εργατοϋπαλληλικό Κέντρο
Νοµού Καρδίτσας επισηµαίνει την ανάγκη οικονοµικής στήριξης
του έργου «Επείγοντα Μέτρα Υποστήριξης της Σήραγγας Εκτρο-
πής Αχελώου προς Θεσσαλία».

61) Ο Βουλευτής Αιτωλοακαρνανίας κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ
ΜΠΑΡΜΠΑΡΟΥΣΗΣ κατέθεσε αναφορά µε την οποία   καπνοκαλ-
λιεργητές της Ελληνικής Επικράτειας αιτούνται την αποδοχή των
προτάσεων των καπνοκαλλιεργητών για τη χορήγηση άδειας
επαγγελµατικών εργαστηρίων καπνού.

62) Ο Βουλευτής Νοµού Αττικής κ. ΗΛΙΑΣ ΚΑΣΙΔΙΑΡΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία  ο Δήµος Διονύσου Νοµού Αττικής
αιτείται την µείωση των αντικειµενικών αξιών των ακινήτων στις
περιοχές του Δήµου.

63) Ο Βουλευτής Αιτωλοακαρνανίας κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ
ΜΠΑΡΜΠΑΡΟΥΣΗΣ κατέθεσε αναφορά µε την οποία  βιοµήχανοι
καπνού από το Αρχάνι του Νοµού Φθιώτιδας αιτούνται απαλλαγή
από την εγγύηση και µείωση του ειδικού φόρου κατανάλωσης
του λεπτοκοµµένου καπνού τσιγάρων.

64) Η Βουλευτής Β’ Θεσσαλονίκης κ. ΑΙΚΑΤΕΡΙΝΗ ΜΑΡΚΟΥ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία  το Ταµείο Αλληλοβοηθείας
Υπαλλήλων Ελληνικής Βιοµηχανίας Ζάχαρης αιτείται την άµεση
υπαγωγή του στο Ενιαίο Ταµείο Επικουρικής Ασφάλισης.

65) Η Βουλευτής Σερρών κ. ΜΑΡΙΑ ΚΟΛΛΙΑ - ΤΣΑΡΟΥΧΑ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία  η Οµοσπονδία Ενώσεων Συλλόγων
Γονέων και Κηδεµόνων Νοµού Σερρών αιτείται την ανάκληση της
υπουργικής απόφασης που αφορούσε  τον αποκλεισµό των ει-
σακτέων από τις σχολές της Αστυνοµίας για τα έτη 2013-2014.

66) Οι Βουλευτές, Β’ Αθηνών κ. ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΣΤΡΑΤΟΥΛΗΣ και
Α’ Θεσσαλονίκης κ. ΔΕΣΠΟΙΝΑ ΧΑΡΑΛΑΜΠΙΔΟΥ κατέθεσαν ανα-
φορά µε την οποία  το Σωµατείο Εργατοτεχνιτών και Υπαλλήλων
Εργοστασίων Ελαστικών Αυτοκινήτων Βορείου Ελλάδας (GOOD
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YEAR) εκφράζει τη διαµαρτυρία του για την καταβολή µόνο του
10% των απαιτήσεων των απολυµένων.

67) Ο Βουλευτής Λακωνίας κ. ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΔΑΒΑΚΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία  η Ένωση Ποδοσφαιρικών Σωµα-
τείων Λακωνίας αιτείται να καταβληθούν άµεσα οι τακτικές
επιχορηγήσεις των Ερασιτεχνικών Αθλητικών Σωµατείων για τα
έτη 2008-2011.

68) Ο Βουλευτής Νοµού Αττικής κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΠΑΝΤΖΑΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  ο Δήµος Διονύσου Νοµού Αττικής
αιτείται τον επαναπροσδιορισµό και τη µείωση των αντικειµενι-
κών αξιών των ακινήτων του Δήµου.

69) Ο Βουλευτής Λακωνίας κ. ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΔΑΒΑΚΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία  ο Αγροτικός Συνεταιρισµός Ποτα-
µού Κυθήρων αιτείται την επίλυση θέµατος που αφορά τις
επιδοτήσεις των άγονων γραµµών Νεάπολης-Κυθήρων-Αντικυ-
θήρων και το διαφαινόµενο κίνδυνο κατοχύρωσης τους σε πλοίο
που δεν είναι σε θέση να εξυπηρετεί καθηµερινά την ανάγκη για
ακτοπλοϊκή σύνδεση του νησιού µε την Πελοπόννησο.

70) Ο Βουλευτής Αργολίδος κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΑΝΙΑΤΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία  ο Σύλλογος Τουριστικών Επιχειρήσεων
«ΖΕΥΣ» της  Περιφέρειας Ναυπλίου  αιτείται την επανεξέταση
του θέµατος της υποχρεωτικής ασφάλισης των ιδιοκτητών µι-
κρών τουριστικών καταλυµάτων, ώστε να διασφαλιστεί η λει-
τουργία τους.

71) Η Βουλευτής Κοζάνης κ. ΡΑΧΗΛ ΜΑΚΡΗ κατέθεσε ανα-
φορά µε την οποία  η κ. Ραχήλ Θωµά αιτείται την κάλυψη των
εξόδων της για µετακινήσεις µε ταξί,  από την Ασβεστόπετρα
Εορδαίας προς το Νοσοκοµείο Παπαγεωργίου Θεσσαλονίκης,
για λόγους υγείας.

72) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία   αιτείται την ανάγκη τροποποίησης
των αποφάσεων που αφορούν τις διαδικασίες και τις εναλλακτι-
κές απαιτήσεις για την έκδοση έγκρισης τύπου οχηµάτων.

73) Ο Βουλευτής Κορινθίας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΑΓΑΡΑΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία  ο Δήµος Ξυλοκάστρου-Ευρωστίνης
Νοµού Κορινθίας διαµαρτύρεται για την ενδεχόµενη κατάργηση
του Αστυνοµικού Τµήµατος Ξυλοκάστρου.

74) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία   εκφράζει την αντίθεσή του στην
κατάργηση της παραγράφου 3 του άρθρου 10 του ν.4019/2011,
που αφορά στη συρρίκνωση της κοινωνικής επιχειρηµατικότη-
τας.

75) Η Βουλευτής Κοζάνης κ. ΡΑΧΗΛ ΜΑΚΡΗ κατέθεσε ανα-
φορά µε την οποία  η κ. Σοφία Παπαδοπούλου-Τσαγάκη αιτείται
την παροχή ιατροφαρµακευτικής περίθαλψης, βάσει του ειδικού
λογαριασµού ανεργίας του ΟΑΕΕ, στους ασφαλισµένους που
βρίσκονται σε δύσκολη οικονοµική κατάσταση.

76) Οι Βουλευτές, Λαρίσης κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΛΑΜΠΡΟΥΛΗΣ και Β’
Πειραιώς κ. ΔΙΑΜΑΝΤΩ ΜΑΝΩΛΑΚΟΥ κατέθεσαν αναφορά µε
την οποία  ο Πρόεδρος της Δηµοτικής Κοινότητας Σούρπης του
Δήµου Αλµυρού Νοµού Μαγνησίας αιτείται την προστασία δη-
µόσιας έκτασης στη θέση < Νηές> της Δηµοτικής Κοινότητας
Σούρπης.

77) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία  η Πανελλήνια Οµοσπονδία Συλ-
λόγων Εργαζοµένων ΙΚΑ αιτείται την επίλυση, µε νοµοθετική ρύθ-
µιση, του ζητήµατος των απολύσεων των εργαζοµένων.

78) Η Βουλευτής Σερρών κ. ΜΑΡΙΑ ΚΟΛΛΙΑ - ΤΣΑΡΟΥΧΑ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία  το Επαγγελµατικό Επιµελητήριο

Αθηνών αιτείται την καταβολή του επιδόµατος ανεργίας στους
ασφαλισµένους του Οργανισµού Ασφάλισης Ελεύθερων Επαγ-
γελµατιών.

79) Ο Βουλευτής Β’ Θεσσαλονίκης κ. ΣΑΒΒΑΣ ΑΝΑΣΤΑΣΙΑΔΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία  η  ‘Ενωση Εργατοτεχνιτών και
Υπαλλήλων Εργοστασίου ΕΛΛΕΝΙΤ-ΤΡΑΣΤΙΚ  αιτεί- ται την δια-
τήρηση της επιδότησης ή καταβολής του επιδόµατος µακροχρο-
νίων ανέργων.

80) Ο Βουλευτής Νοµού Αττικής κ. ΗΛΙΑΣ ΚΑΣΙΔΙΑΡΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία  ο Δήµος Ασπροπύργου  Νοµού Ατ-
τικής εκφράζει τη διαµαρτυρία του για την κατάργηση του
υποκαταστήµατος του ΙΚΑ Ασπροπύργου.

81) Ο Βουλευτής Ξάνθης κ. ΑΛΕΞΑΝΔΡΟΣ ΚΟΝΤΟΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία  η Συνδικαλιστική Κίνηση Αστυνοµικών
Ξάνθης  αιτείται την επίλυση προβληµάτων που αφορούν στην
εύρυθµη λειτουργία των αστυνοµικών υπηρεσιών Ξάνθης.

82) Ο Βουλευτής Τρικάλων κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΣΚΡΕΚΑΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  ο Σύνδεσµος Υποστήριξης και
Συνεργασίας Μελών Ενόπλων Δυνάµεων επισηµαίνει την ανάγκη
τροποποίησης του ασφαλιστικού νοµοθετικού πλαισίου των
Στρατιωτικών.

83) Ο Βουλευτής Α’ Αθηνών κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΠΑΝΟΥΣΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία  το Δηµοτικό Συµβούλιο του Δήµου Ξυ-
λοκάστρου-Ευρωστίνης Νοµού Κορινθίας εκφράζει τη δυσαρέ-
σκειά του για τη φηµολογούµενη κατάργηση του Αστυνοµικού
Τµήµατος Ξυλοκάστρου.

84) Ο Βουλευτής Μαγνησίας κ. ΑΛΕΞΑΝΔΡΟΣ ΜΕΪΚΟΠΟΥΛΟΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία  ο Εµπορικός Σύλλογος Βόλου
και Νέας Ιωνίας Νοµού Μαγνησίας αιτείται την απόσυρση της
διάταξης που αφορά την κατάργηση της αργίας της Κυριακής.

85) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΕΠΑΜΕΙΝΩΝΔΑΣ (ΝΟΤΗΣ) ΜΑ-
ΡΙΑΣ κατέθεσε αναφορά µε την οποία  ο Σύλλογος Εργαζοµένων
Ταχυδροµικού Ταµιευτηρίου. αιτείται την επίλυση του θέµατος
που αφορά την αποκατάσταση των κεφαλαίων του ώστε να µπο-
ρέσει άµεσα να χρηµατοδοτήσει την ελληνική οικονοµία.

86) Ο Βουλευτής Α’ Αθηνών κ. ΝΙΚΗΤΑΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία  η Πανελλήνια Οµοσπονδία Εργαζο-
µένων Οργανισµών Τοπικής Αυτοδιοίκησης αιτείται την επίλυση
θέµατος που αφορά τη διαχείριση των απορριµµάτων της Αττικής.

87) Ο Βουλευτής Ιωαννίνων κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΤΑΣΟΥΛΑΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  ο Σύλλογος Εκπαιδευτικών Γυ-
µνασίου Λυκείου Πραµάντων Ιωαννίνων αιτείται την ένταξη της
περιφέρειάς τους στην Α’ προβληµατική για τη χορήγηση επιδό-
µατος αποµακρυσµένων-παραµεθόριων περιοχών.

88) Η Βουλευτής Σερρών κ. ΜΑΡΙΑ ΚΟΛΛΙΑ - ΤΣΑΡΟΥΧΑ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία  το Επιµελητήριο Σερρών αιτείται
την επανεξέταση των διατάξεων του πρόσφατου νόµου που
αφορούν στη λειτουργία των Κέντρων Ξένων Γλωσσών και των
Φροντιστηρίων Μέσης Εκπαίδευσης.

89) Η Βουλευτής Μαγνησίας κ. ΜΑΡΙΝΑ ΧΡΥΣΟΒΕΛΩΝΗ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  το Τεχνικό Επιµελητήριο Ελλάδος
- Παράρτηµα Μαγνησίας αιτείται την εκ νέου ένταξη της µελέτης
«Ε.Ο. Λάρισας-Βόλου: Μελέτη ανισόπεδου κόµβου Σέσκλου» σε
πρόγραµµα χρηµατοδότησης.

90) Ο Βουλευτής Έβρου κ. ΜΑΡΙΝΟΣ ΟΥΖΟΥΝΙΔΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία  ο κ. Χαρίλαος Κουσινίδης αιτείται την
άµεση έναρξη των εργασιών που αφορούν την ανέγερση Ειδικού
Σχολείου στο Σοφικό Διδυµοτείχου του Νοµού Έβρου.

91) Η Βουλευτής Α’ Πειραιώς κ. ΜΑΡΙΑ ΡΕΠΟΥΣΗ κατέθεσε
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αναφορά µε την οποία  το Δηµοτικό Συµβούλιο Πόρου Νοµού
Αττικής επισηµαίνει την τρέχουσα κατάσταση λειτουργίας του
Κέντρου Υγείας Γαλατά και του υπαγόµενου σε αυτό Περιφερει-
ακού Ιατρείου Πόρου και αιτείται την πλήρωση των κενών θέ-
σεων ιατρικού και νοσηλευτικού προσωπικού.

Β. ΑΠΑΝΤΗΣΕΙΣ ΥΠΟΥΡΓΩΝ ΣΕ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ ΒΟΥΛΕΥΤΩΝ
1. Στην µε αριθµό 3096/17-10-2012 ερώτηση του Βουλευτή κ.

Καρασµάνη Γεωργίου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. ΓΚΕ 1159708 ΕΞ
2012/1089/21-11-2012 έγγραφο από τον Υφυπουργό Οικονοµι-
κών  η ακόλουθη απάντηση:
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2. Στην µε αριθµό 3285/23-10-2012 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Σολδάτου Θεόδωρου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. Φ90022/24603/

918/16-11-2012 έγγραφο από τον Υπουργό Εργασίας, Κοινωνι-
κής Ασφάλισης και Πρόνοιας η ακόλουθη απάντηση:
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ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Νάκος): Κυρίες και κύριοι συνά-
δελφοι, εισερχόµαστε στη συζήτηση των 

ΕΠΙΚΑΙΡΩΝ ΕΡΩΤΗΣΕΩΝ

Η δεύτερη µε αριθµό 765/17-12-2012 επίκαιρη ερώτηση πρώ-
του κύκλου της Βουλευτού Αχαΐας του Συνασπισµού Ριζοσπαστι-
κής Αριστεράς - Ενωτικού Κοινωνικού Μετώπου κ. Μαρίας
Κανελλοπούλου προς τον Υπουργό Δηµόσιας Τάξης και Προστα-
σίας του Πολίτη, σχετικά µε τον σοβαρό τραυµατισµό δεκαεννιά-
χρονου διαδηλωτή από αδιάκριτη ρίψη χηµικών από αστυνοµι-
κούς, δεν συζητείται λόγω κωλύµατος του Υπουργού και διαγρά-
φεται.

Θα συζητηθεί η πρώτη µε αριθµό 762/17-12-2012 επίκαιρη
ερώτηση πρώτου κύκλου του Γ’ Αντιπροέδρου της Βουλής και
Βουλευτή Χανίων της Νέας Δηµοκρατίας κ. Χρήστου Μαρκογιαν-
νάκη προς τον Υπουργό Δικαιοσύνης, Διαφάνειας και Ανθρωπί-
νων Δικαιωµάτων, σχετικά µε την καθυστέρηση στην απονοµή
της Δικαιοσύνης στη χώρα µας.

Στην επίκαιρη ερώτηση θα απαντήσει ο Υπουργός Δικαιοσύ-
νης κ. Ρουπακιώτης.

Το λόγο έχει ο Γ’ Αντιπρόεδρος της Βουλής κ. Μαρκογιαννά-
κης.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΜΑΡΚΟΓΙΑΝΝΑΚΗΣ (Γ’ Αντιπρόεδρος της Βου-
λής): Κύριε Πρόεδρε, κύριε Υπουργέ, το πρόβληµα είναι υπαρ-
κτό. Σας λέω ειλικρινά ότι η κατάθεση της ερώτησης την οποία
συζητάµε δεν είχε ελεγκτικό σκοπό. Προπάντων, δεν ήθελα να
ελέγξω τη σηµερινή πολιτική ηγεσία του Υπουργείου Δικαιοσύ-
νης, διότι ασφαλώς είστε οι τελευταίοι που έχετε ευθύνη για το
πρόβληµα που αντιµετωπίζει σήµερα η χώρα στον τοµέα της δι-
καιοσύνης, που πλέον µπορούµε να µιλούµε για αρνησιδικία.

Θέλω επίσης να σας πω ότι προσωπικά εκφράζω µια αγωνία -
και δικαιούµαι να την εκφράσω λόγω ειδικών συνθηκών προς το
πρόσωπό µου- µια αγωνία που είναι και ολόκληρης της κοινω-
νίας, γιατί όταν ο ένας πυλώνας της δηµοκρατίας που είναι η δι-
καιοσύνη –που κατά την άποψή µου είναι και ο σοβαρότερος-
χωλαίνει, τότε χωλαίνει όλη η δηµοκρατία. 

Αυτήν τη στιγµή η κατάσταση έχει φτάσει σε απαράδεκτο ση-
µείο. Δεν θα µιλήσω για τις εκατοµµύρια πλέον υποθέσεις που
στοιβάζονται στα διάφορα δικαστήρια. Μόνο στα διοικητικά δι-
καστήρια οι υποθέσεις είναι γύρω στις πεντακόσιες χιλιάδες, για
να µη µιλήσουµε και για τα ποινικά δικαστήρια, τα πολιτικά δικα-
στήρια ή οπουδήποτε αλλού υπάρχει δικαιοδοτική εξουσία.

Εκείνο που µε τροµάζει είναι ότι το πρόβληµα µεγαλώνει και
δεν µεγαλώνει απλώς λόγω των πρόσφατων κινητοποιήσεων δι-
κηγόρων και δικαστών –γιατί βέβαια το πρόβληµα έχει µεγαλύ-
τερη έξαρση- αλλά γενικότερα από χρόνο σε χρόνο, ό,τι και αν
κάνει το κράτος ή το Υπουργείο Δικαιοσύνης, όποια µέτρα και
αν λαµβάνονται, δεν υπάρχει αποτέλεσµα. 

Βλέπουµε λοιπόν ότι περισσότερες υποθέσεις έρχονται για να
εκδικαστούν και λιγότερες τελειώνουν, µε την έκδοση απόφασης
ή µε οποιονδήποτε άλλον τρόπο. Αποτέλεσµα; Η απογοήτευση
του πολίτη. Ο µέσος πολίτης, ο αδικούµενος πολίτης, αυτός που
προσπαθεί να βρει το δίκιο του µέσω της δικαιοσύνης απογοη-
τεύεται και δεν εµπιστεύεται πλέον τη δικαιοσύνη, όταν εκδίδεται
µία απόφαση µετά από δέκα ή δεκαπέντε χρόνια, όταν σοβαρά
ποινικά αδικήµατα εκδικάζονται µετά από δέκα ή δεκαπέντε χρό-
νια, όταν πληµµελήµατα παραγράφονται πλέον, όταν η ποινή δεν
επιτελεί το σκοπό της. Γιατί τι ωφελεί µία ποινή που θα επιβληθεί
σε κάποιον µετά από δέκα ή δώδεκα χρόνια, που είναι τελείως
διαφορετικές οι συνθήκες και οι κοινωνικές και οι προσωπικές;

Αυτό, λοιπόν, το τεράστιο πρόβληµα έρχεται η πολιτεία κάθε
τόσο και προσπαθεί να το αντιµετωπίσει µε διάφορα µέτρα, µε
διάφορους τρόπους, για τους οποίους θα µιλήσω στη δευτερο-
λογία µου.

Εκτιµώ, κύριε Υπουργέ, ότι εσείς, ο άνθρωπος του εγνωσµέ-
νου κύρους και ήθους, ο άνθρωπος ο οποίος είναι της µαχόµενης
δικηγορίας, που έχετε ζήσει το δικαστήριο και έχετε ζήσει και
την κοινωνία, θα µπορέσετε να αντιµετωπίσετε το πρόβληµα σε
σωστές βάσεις, διότι αν δεν το δούµε µε τρόπο διαφορετικό απ’
αυτόν που το βλέπαµε µέχρι σήµερα, πολύ φοβάµαι ότι το κακό

θα διαιωνίζεται, το πρόβληµα θα µεγαλώνει, η δικαιοσύνη θα χω-
λαίνει, η δηµοκρατία θα χωλαίνει.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Νάκος): Το λόγο έχει ο Υπουργός
κ. Αντώνιος Ρουπακιώτης.

ΑΝΤΩΝΙΟΣ ΡΟΥΠΑΚΙΩΤΗΣ ( Υπουργός Δικαιοσύνης, Δια-
φάνειας και Ανθρωπίνων Δικαιωµάτων): Κύριε Πρόεδρε, γνω-
ρίζετε τόσο πολύ το χώρο λειτουργίας του δικαστικού
συστήµατος, ώστε ο σηµερινός Υπουργός Δικαιοσύνης να δυ-
σκολευόταν να προσθέσει κάτι σ’ αυτά που είπατε. Θα έλεγα, µά-
λιστα, ότι προσυπογράφω την ερώτησή σας. Οπότε θα αναζη-
τούνταν ένας άλλος Υπουργός Δικαιοσύνης, για να απαντήσει σε
δύο ερωτώντες.

Έτσι είναι! Υπάρχει δραµατική υστέρηση στην οργάνωση των
δικαστηρίων. Δεν συνιστά αυτό υπαινιγµό για κανέναν Υπουργό
Δικαιοσύνης που προϋπήρξε.  Η δικαιοσύνη δεν είναι µόνη στο
πέλαγος ως οργάνωση. Είναι το ελληνικό κράτος και οι υστερή-
σεις στην οργάνωσή του είναι γνωστές.

Δεύτερον, τι χρέος έχουµε; Έχουµε χρέος να προλάβουµε πα-
ρεµβάσεις. Για παράδειγµα, τα δεκαοκτάµηνα, κύριε Πρόεδρε,
θα έλεγα ότι είναι ένα όνειδος. Είναι ένα όνειδος το να συµπλη-
ρώνονται τα δεκαοκτάµηνα και να βγαίνουν έξω ακόµα και κατη-
γορούµενοι –γιατί δεν έχουν ακόµα καταδικαστεί- που
βαρύνονται µε βαριές τουλάχιστον κατηγορίες που θα πει το δι-
καστήριο.

Η παρέµβασή µας είναι άµεση µε πρόταση που θα κατατεθεί
ταχύτατα, ώστε να περιοριστούν εκείνες οι δυνατότητες µακράς
διαδικασίας µέχρι να φθάσει στο δικαστήριο. Δεύτερον, επικοι-
νωνήσαµε ήδη µε τους εισαγγελείς Εφετών ως καθ’ ύλην αρµο-
δίους, όχι για να ασκήσουν έναν έλεγχο που να προβληθεί ίσως
προς την κοινωνία για τούτο ή για εκείνο το δικαστή ή εισαγγε-
λέα, ωστόσο να µας γνωρίσουν γιατί κρατά πολύ η διαδικασία.

Τρίτον, στο ίδιο νοµοσχέδιο που έχει υπογραφεί από όλους,
πλην ενός γιατί έλειπε στο εξωτερικό, έχουµε διατάξεις για εκεί-
νους που, ενώ έχουν διαπράξει σε βάρος του δηµοσίου χρήµα-
τος και της πατρίδας –άρα, της οικονοµίας- αδικήµατα, καθυ-
στερούν να γίνουν οι δίκες τους.

Έχουµε, λοιπόν, µία σειρά τέτοιων παρεµβάσεων γενικά στις
υποθέσεις, όπως έχουµε και µία τρίτη παρέµβαση για το ίδιο νο-
µοσχέδιο γι’ αυτούς που είπατε –και πολύ δικαιολογηµένα- για
τους εργαζοµένους, για τους νεόπτωχους και τους µικροσυντα-
ξιούχους, γιατί οι υποθέσεις τους πολύ καθυστερούν. 

Κατά συνέπεια –και τελειώνω, κύριε Πρόεδρε- είναι µία εκρη-
κτική κατάσταση. Το είπατε. Θα µου επιτρέψετε, λοιπόν, να σας
πω και εγώ ένα παράδειγµα. Υπήρχε πρόγραµµα να τελειώσουν
οι φορολογικές υποθέσεις σε αριθµό 20% έως τις 30 Ιουνίου και
80% έως 31 Δεκεµβρίου τώρα, ώστε να µην υπάρχουν εκκρεµό-
τητες τον Ιούνιο του 2013. Για τους λόγους τους οποίους ανα-
φέρατε και δεν τους υπαινιχθήκατε, έχουν βαλτώσει.

Κύριε Πρόεδρε, θα µου επιτρέψετε να πω µία λέξη, για να ολο-
κληρώσω. Πέρα από τη µηχανοργάνωση, η µεγάλη έλλειψη στα
δικαστήρια που δεν έχουν µηχανοργανωθεί µέχρι τώρα, κύριε
Μαρκογιαννάκη, ακούει σε ένα όνοµα από πλευράς ελλείψεων:
Δικαστικοί υπάλληλοι, δικαστικοί υπάλληλοι, δικαστικοί υπάλλη-
λοι! Στο εξωτερικό, η σχέση δικαστών µε γραµµατείς είναι ένας
δικαστής-πέντε υπάλληλοι. Εδώ, σε κάποιους σχηµατισµούς
είναι ένας δικαστής µε 1,7 υπαλλήλους και σε άλλους σχηµατι-
σµούς είναι ένας δικαστής µε έναν υπάλληλο.

Ένα παράδειγµα δραµατικό: Πήρε σύνταξη ο ηλεκτρολόγος
του Πρωτοδικείου Αθηνών, που λέγεται ότι είναι το µεγαλύτερο
Πρωτοδικείο της Ευρώπης. Τώρα δεν υπάρχει ηλεκτρολόγος και
έρχεται ο ηλεκτρολόγος από τον Άρειο Πάγο για να καλύψει ευ-
καιριακές ανάγκες. Το λέω αυτό, γιατί το κύµα των αποχωρή-
σεων από το δηµόσιο µας επιβάλλει να αναζητήσουµε λύσεις σε
συνεργασία µε το Υπουργείο Διοικητικής Μεταρρύθµισης. Μέσα
από την κινητικότητα που θα αναπτυχθεί πιστεύουµε ότι θα κα-
λύψουµε ένα µικρό µέρος.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Νάκος): Πριν σας δώσω το λόγο,

κύριε Μαρκογιαννάκη, αν µου επιτρέπετε, θα ήθελα να κάνω
µόνο µια παρατήρηση, κάνοντας χρήση ή κατάχρηση της Έδρας.

Αναφέρεστε στα ποινικά δικαστήρια.
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ΧΡΗΣΤΟΣ ΜΑΡΚΟΓΙΑΝΝΑΚΗΣ (Γ’ Αντιπρόεδρος της Βου-
λής): Σε όλα.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Νάκος): Υπάρχουν, όµως και τα
πολιτικά δικαστήρια όπου καταστρέφονται επιχειρήσεις.

ΑΝΤΩΝΙΟΣ ΡΟΥΠΑΚΙΩΤΗΣ (Υπουργός Δικαιοσύνης, Διαφά-
νειας και Ανθρωπίνων Δικαιωµάτων): Αναφέρθηκα και στα πο-
λιτικά δικαστήρια.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Νάκος): Καταστρέφονται επιχει-
ρήσεις: Μισθωτικές διαφορές, αποζηµιώσεις, διεκδικήσεις. ποι-
νικές ρήτρες, όλα αυτά και αυτοί που τα δικαιούνται δεν
δικαιώνονται λόγω της αναβλητικότητας και καταστρέφονται επι-
χειρήσεις σήµερα.

Κύριε Μαρκογιαννάκη, έχετε το λόγο.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΜΑΡΚΟΓΙΑΝΝΑΚΗΣ (Γ’ Αντιπρόεδρος της Βου-

λής): Κύριε Υπουργέ, µε προλάβατε σε ό,τι έχει να κάνει µε τους
υπαλλήλους των δικαστηρίων, όπου θα πρότεινα αυτό το οποίο
είπατε, µια συνεργασία µε το Υπουργείο Διοικητικής Μεταρρύθ-
µισης, ούτως ώστε να καλυφθεί ένα µέρος τουλάχιστον των
κενών από αυτούς οι οποίοι τώρα τίθενται σε διαθεσιµότητα,
όπως ονοµάζουµε το µέτρο.

Επίσης, ξέρω ότι το Σάββατο εγκαινιάζετε στα Χανιά τη νέα δι-
καστική φυλακή. Υπάρχει µεγάλη έλλειψη και διοικητικού και φυ-
λακτικού προσωπικού. Συζητώντας προχθές στα Χανιά µε τους
συνδικαλιστικούς εκπροσώπους των εργαζοµένων, καταλήξαµε
ακριβώς στο να σας ζητήσουµε και να προτείνουµε, στο πλαίσιο
της κινητικότητας, όπως ονοµάζεται τώρα µε τις καινούργιες λέ-
ξεις στο πολιτικό λεξιλόγιο -τι να κάνουµε;- να εκπαιδεύσουµε µε
ταχείες διαδικασίες και να πάνε να πλαισιώσουν τα κενά τα οποία
θα δηµιουργηθούν.

Κύριε Υπουργέ, σήµερα το µεγαλύτερο πρόβληµα το οποίο
αντιµετωπίζει η ελληνική πολιτεία και η ελληνική κοινωνία, κατά
την εκτίµηση τη δική µου, είναι το πρόβληµα της διαφθοράς.
Είναι µέγα το πρόβληµα καθέτως και οριζοντίως, η Δηµόσια Δι-
οίκηση έχει εµποτιστεί και δεν είναι δυνατόν µε τον τρόπο που
λειτουργούν σήµερα τα δικαστήριά µας σε καµµία περίπτωση να
αντιµετωπιστεί το πρόβληµα. Ταχείες διαδικασίες ναι, σωστές
αποφάσεις ναι, ούτως ώστε η ποινή που θα επιβάλλεται να επι-
τελεί και το σκοπό της, την ειδική και τη γενική πρόληψη. Διότι,
όπως ξέρετε, δεν είναι τιµωρία αλλά είναι ποινή αυτό που είπα
προηγουµένως. Πώς θα γίνει αυτό, όταν επιβάλλεται µια ποινή
µετά από τόσα χρόνια, όπως επιβάλλεται συνήθως;

Ερχόµενος το πρωί, άκουσα σε ένα ραδιόφωνο το εξής εκπλη-
κτικό, κύριοι. Στη Θεσσαλονίκη γίνεται µια µεγάλη δίκη. Κάποια
πολύκροτη υπόθεση, που είχε εξιχνιαστεί από τις διωκτικές
αρχές πριν από κάποια χρόνια δικαζόταν χθες και ο µεν βασικός
κατηγορούµενος λόγω δεκαοκτάµηνου «την έκανε µε ελαφρά
πηδηµατάκια», οι δε ποινές που επεβλήθησαν δεν ήταν ανάλο-
γες, από ό,τι φαίνεται, του µεγέθους των πράξεων του κατηγο-
ρούµενου. Γιατί; Ακούστε: Χάθηκε ο κατάλογος των µαρτύρων
από τη δικογραφία και δεν µπόρεσαν να έρθουν στο δικαστήριο
οι βασικοί µάρτυρες κατηγορίας. Αν είναι δυνατόν αυτό το
πράγµα! Αν είναι δυνατόν να συµβαίνουν τέτοια πράγµατα!

Αν, κύριε Υπουργέ, συµβαίνουν αυτά τα πράγµατα, τότε, µε
συγχωρείτε, αλλά θα πρέπει να δείτε το πρόβληµα από τη βάση
του, από την αρχή. Αν υπάρχει δικαστήριο το οποίο να µην καλεί
τους µάρτυρες και να τους εξετάζει, διότι χάθηκε ο κατάλογος
των µαρτύρων, ερρέτω! Τότε πρέπει πλέον να προβληµατι-
στούµε πάρα πολύ για το τι συµβαίνει.

Τι έκανε µέχρι τώρα η πολιτεία; Ηµίµετρα, κύριε Υπουργέ. Δεν
θέλω εσείς να καταλήξετε εκεί, όχι εσείς που γνωρίζετε τα πράγ-
µατα.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Αντιπροέδρου της Βουλής)

Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε, σε µισό λεπτό.
Ηµίµετρα, παραγραφές αδικηµάτων όπου προβλεπόταν ποινή

µέχρι ένα χρόνο, παραγραφή ποινών µέχρι ένα χρόνο, ειδικές
διαδικασίες οι οποίες δεν εφαρµόζονται συνέχεια. Αυτό που εί-
πατε τώρα είναι ότι θα ψηφιστεί κάποιος νόµος που θα επιβάλλει
την ταχεία εκδίκαση των σοβαρών υποθέσεων. Σωστό. Όµως, θα
εφαρµοστεί; Στην πράξη θα εφαρµοστεί;

Ξέρετε, µου θυµίζει τις αγορανοµικές διατάξεις µε τις οποίες

προσπαθούσαµε να συγκρατήσουµε τις τιµές των προϊόντων κά-
ποτε, επιβάλλοντας βιαίως κάποιες τιµές που στο τέλος δεν είχαν
κανένα αποτέλεσµα. Αυτό δείτε το.

Θέλετε την άποψή µου; Ως ταπεινός υπηρέτης της θέµιδος µε
διάφορες ιδιότητες ενθυµούµαι κάποτε, κύριε Υπουργέ, ότι δού-
λευαν περισσότεροι όλοι οι συντελεστές, όλοι οι παράγοντες της
απονοµής της δικαιοσύνης και οι δικαστές και οι εισαγγελείς και
οι γραµµατείς και οι δικηγόροι. Αυτό το βιολί –χρησιµοποιώ µια
λέξη της καθοµιλουµένης- τρεις η ώρα αφήνουµε τα µολύβια,
κατεβαίνουµε κάτω και τελειώσαµε µπορεί να ηχεί όµορφα στα
δικαιώµατα των εργαζοµένων και των συνδικαλιστών, όµως, ως
αποτέλεσµα υπάρχει αυτό το οποίο ζούµε σήµερα. Από εκεί που
κάποτε θυµάµαι δεν υπήρχαν υποθέσεις να γεµίσουν τα πινάκια
και λέγαµε «τι έχεις; Φέρ’ το» να έχουµε να δικάσουµε µετά από
δυο µήνες, έχουµε οδηγηθεί στο σηµερινό κατάντηµα.

Μεταξύ των άλλων, δηλαδή, αφού εξεταστεί το πρόβληµα συ-
νολικά, το δούµε από όλες του τις πλευρές, ας ληφθεί υπ’ όψιν
κι αυτή η παράµετρος. Όλοι µας θα πρέπει να καταλάβουµε ότι
έχουµε τις ευθύνες µας και όλοι θα πρέπει να κάνουµε ό,τι µπο-
ρούµε για να διορθώσουµε τα πράγµατα.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Νάκος): Το λόγο έχει ο κύριος

Υπουργός.
ΑΝΤΩΝΙΟΣ ΡΟΥΠΑΚΙΩΤΗΣ (Υπουργός Δικαιοσύνης, Διαφά-

νειας και Ανθρωπίνων Δικαιωµάτων): Κύριε Πρόεδρε, η κρίση
που µαστίζει την ελληνική κοινωνία κι έχει φέρει σε τέτοια κακου-
χία κυρίως τα αδύναµα στρώµατα, γνωρίζετε πέραν των άλλων
ότι γεννά και πολλές δίκες. Ένα είναι αυτό. Δεύτερον, γνωρίζετε
ότι έχει µια άλλη µορφή το έγκληµα. Τρίτον, υπάρχει µία σωρεία
αδικηµάτων στον τοµέα οικονοµικής διαχείρισης, είναι αυτοί οι
υπαίτιοι µε τα λευκά κολάρα, που σηµαίνει ότι ήταν άλλοι όροι
κάποτε και άλλοι όροι τώρα. Αυτό δεν σηµαίνει, όµως, ότι η πο-
λιτεία πρέπει να µένει. Πρέπει να εγρηγορεί, γι’ αυτό πρέπει να
οργανώσει τις υπηρεσίες της, για να απονεµηθεί η δικαιοσύνη
και να τιµωρούνται όσοι φταίνε, επιτέλους. Και έχει αρχίσει ακρι-
βώς να γίνεται και το ξέρετε.

Δεύτερον, επαναλαµβάνω, υπάλληλοι, υπάλληλοι, υπάλληλοι. 
Τρίτον, πιστεύω ότι µετά τις 19 Ιανουαρίου οι Ελληνίδες, οι Έλ-

ληνες δικαστές και εισαγγελείς θα σκεφτούν το χρέος τους προς
την ελληνική κοινωνία, καθώς και η ελληνική πολιτεία έπραξε και
θα πράξει στο ακέραιο τις δικές της υποχρεώσεις. Να λέµε τα
πράγµατα µε το όνοµά τους. Η βαθειά εκτίµηση που έχω τη γνω-
ρίζουν και οι προσπάθειες που κάναµε, αν θέλετε, µε διακήρυξη
από τη δική µου πλευράς απαρχής είναι γνωστά στοιχεία. Ε, λοι-
πόν, ήρθε και η ώρα η δική τους να ανταποκριθούν στο κάλεσµα
της ελληνικής κοινωνίας, των ανέργων, των εργαζοµένων, των
νεόπτωχων, αλλά και κάθε άλλης υπόθεσης η οποία θα έρθει να
συντρέξει µε αναπτυξιακή προσπάθεια που θα αρχίσει.

Άρα, υπάρχουν οι παρεµβάσεις για το τώρα. Είµαστε υποχρε-
ωµένοι να ελαχιστοποιήσουµε αυτούς που µετά τους δεκαοκτώ
µήνες γίνονται ελεύθεροι. Πιστεύω ότι θα το καταφέρουµε.

Τέταρτον, να περιορίσουµε ακριβώς εκείνους τους υπαλλή-
λους που διαχειρίζονται το δηµόσιο χρήµα για ίδιο όφελος. Πι-
στεύω ότι θα το καταφέρουµε.

Πέµπτον, για το αύριο, ολοκληρώνεται η διαδικασία, κύριε
Πρόεδρε, σε ό,τι αφορά τη µαγνητοφώνηση µέρους των δικα-
στηρίων. Ήδη αρχίζουµε από τα ειρηνοδικεία. Γνωρίζετε ότι σε
πολυµελή πρωτοδικεία από το ’99 αυτό ισχύει. Έως το 2015,
µέσα από το πρόγραµµα «e-Justice», δεν θα υπάρχει δικαστήριο
που δεν θα είναι µηχανογραφηµένο. Αυτό σηµαίνει λιγότερη ανά-
λωση χρόνου, µεγαλύτερη ταχύτητα, τα δικόγραφα θα κατατί-
θενται όχι πλέον -έχει αρχίσει αυτό στα δικαστήρια…

ΧΡΗΣΤΟΣ ΜΑΡΚΟΓΙΑΝΝΑΚΗΣ (Γ’ Αντιπρόεδρος της Βου-
λής): Η σωστή απόδοση των λεγοµένων, αυτό είναι το ζητού-
µενο.

ΑΝΤΩΝΙΟΣ ΡΟΥΠΑΚΙΩΤΗΣ (Υπουργός Δικαιοσύνης, Διαφά-
νειας και Ανθρωπίνων Δικαιωµάτων): Παρακαλώ, ιδιαιτέρως.
Έχει αρχίσει. Στο Συµβούλιο Επικρατείας, για παράδειγµα, λει-
τουργεί σε ένα υψηλό βαθµό, αλλά και στα πρωτοδικεία έχουν
κι άλλα δικαστήρια. Τι σηµαίνει; Έχουµε για το τώρα και για το
αύριο. Το τώρα, µην λησµονούµε –επαναλαµβάνω- ότι είµαστε
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υποχρεωµένοι να παρεµβαίνουµε γιατί το φαινόµενο καθυστέ-
ρηση της δικαιοσύνης έχει κακοφορµίσει και γι’ αυτό είναι αλλε-
πάλληλες οι καταδίκες από το Ευρωπαϊκό Δικαστήριο
Δικαιωµάτων του Ανθρώπου σε βάρος της πατρίδος µας. Εάν
όµως δεν ληφθούν αυτά τα µέτρα και εάν δεν αντιληφθούν οι αρ-
µόδιοι -που είναι ή δεν είναι δεν θα αναφέρω- ότι πρέπει να ολο-
κληρωθούν αυτές οι ενέργειες, τότε δεν ξέρω πόσες θα είναι οι
αποφάσεις του Δικαστηρίου Ευρωπαϊκών Κοινοτήτων σε βάρος
της Ελλάδος.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Νάκος): Θα συζητηθεί η πέµπτη

µε αριθµό 774/17-12-2012 επίκαιρη ερώτηση πρώτου κύκλου του
Βουλευτή Αιτωλοακαρνανίας του Λαϊκού Συνδέσµου - Χρυσή
Αυγή κ. Κωνσταντίνου Μπαρµπαρούση προς τους Υπουργούς
Εργασίας, Κοινωνικής Ασφάλισης και Πρόνοιας και Αγροτικής
Ανάπτυξης και Τροφίµων, σχετικά µε την αύξηση του ορίου ηλι-
κίας συνταξιοδότησης των αγροτών στο εξηκοστό έβδοµο έτος.

Το λόγο έχει ο κ. Μπαρµπαρούσης για δύο λεπτά.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΠΑΡΜΠΑΡΟΥΣΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρό-

εδρε.
Κύριε Υπουργέ, η τρικοµµατική σας Κυβέρνηση λαµβάνει κατά

καιρούς διάφορες πεφωτισµένες αποφάσεις πάντα µέσα στα φι-
λοµνηµονιακά πλαίσια. Ζητάτε µέσω λογαριασµών της ΔΕΗ,
άλλου είδους λογαριασµούς. Αυξάνετε τιµολόγια κοινωνικών
αγαθών. Φορολογείτε τα παιδιά µας και τα καθιστάτε τεκµήριο
εφορίας και γενικώς χάνει η µάνα το παιδί και το παιδί τη µάνα. 

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα  καταλαµβάνει ο  Γ’ Αν-
τιπρόεδρος της Βουλής κ.  ΧΡΗΣΤΟΣ ΜΑΡΚΟΓΙΑΝΝΑΚΗΣ)

Η µνηµονιακή σας συγκυβέρνηση, υλοποιώντας τις εντολές
της τρόικας, προχωρεί και στην αύξηση από 1-1-2013 του ορίου
ηλικίας συνταξιοδότησης αγροτών κατά δύο χρόνια. Έτσι, το
όριο ηλικίας διαµορφώνεται στο εξηκοστό έβδοµο έτος σε κάθε
περίπτωση.

Οι αγρότες µας, που πλήττονται απανωτά τα τελευταία χρόνια
από λανθασµένες και επικίνδυνες αποφάσεις που έχουν ληφθεί
σε βάρος τους, είναι µια κατηγορία βασική για την ανάπτυξη και
την οικονοµία της πατρίδας µας. Έχουν µια επίπονη δραστηριό-
τητα που απαιτεί αποθέµατα σωµατικής και ψυχικής δύναµης
κάτω από αντίξοες καιρικές συνθήκες τις περισσότερες φορές.

Κάθε αύξηση του ορίου ηλικίας συνταξιοδότησης, ειδικά όταν
αυτό πηγαίνει στο εξηκοστό έβδοµο έτος, οδηγεί σε εξόντωση
στην κυριολεξία τον αγροτικό πληθυσµό, κάτι που µακροπρόθε-
σµα θα έχει συνέπειες στον κοινωνικό ιστό του έθνους µας.

Κατόπιν τούτου, σας καλώ να µου απαντήσετε στα εξής: 
Με ποιο σκεπτικό πάρθηκε αυτή η απόφαση, η οποία οδηγεί

σε εξόντωση τον αγροτικό πληθυσµό της πατρίδας µας; Τι προ-
τίθεστε να πράξετε προκειµένου οι αγρότες να εξαιρεθούν από
τη ρύθµιση αυτή;

Ευχαριστώ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Το λόγο έχει ο

Υφυπουργός κ. Νικόλαος Παναγιωτόπουλος.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΟΠΟΥΛΟΣ (Υφυπουργός Εργασίας,

Κοινωνικής Ασφάλισης και Πρόνοιας): Κύριε συνάδελφε, θα
είµαι όσο πιο λακωνικός µπορώ στο ερώτηµα που καταθέσατε
µε ποιο σκεπτικό πάρθηκε αυτή η απόφαση.

Η απόφαση για την αύξηση των ορίων συνταξιοδότησης για
τους αγρότες στα εξήντα επτά χρόνια ήταν άλλο ένα δυσάρεστο
πλην όµως απαραίτητο µέτρο στο πλαίσιο του συνολικού πακέ-
του που συµφωνήθηκε για να εξασφαλίσει η χώρα τη συνέχεια
της χρηµατοδότησης. Αυτό είναι µε δύο λόγια. Ήταν άλλο ένα
δυσάρεστο και ενδεχοµένως άδικο µέτρο. Και εγώ από αγροτική
περιφέρεια κατάγοµαι και καταλαβαίνω τις συνέπειες. Όµως δεν
υπήρχε άλλος δρόµος να εξασφαλιστεί η χρηµατοδότηση, η
οποία έρχεται αυτές τις µέρες. 

Πάρθηκαν συνολικότερα αποφάσεις σε ανώτατο πολιτικό επί-
πεδο στο πλαίσιο µιας σκληρής διαπραγµάτευσης. Και δεν είναι
σχήµα λόγου η σκληρή διαπραγµάτευση ούτε επικοινωνιακό
τρικ. Ήµουν µέσα και έβλεπα και συµµετείχα. Δεν ήταν εύκολη
υπόθεση. Και όπως καταλαβαίνετε, αυτός που παρακαλάει για
χρήµα, βρίσκεται πάντα σε µειονεκτικότερη θέση σε σχέση µε
αυτόν που έρχεται και του το προσφέρει για να επιβάλει τους

όρους του. 
Εδώ φτάσαµε και είναι µεγάλη η κουβέντα για το πώς φτά-

σαµε. Αυτή δυστυχώς είναι η πραγµατικότητα. Το κρίσιµο διακύ-
βευµα ήταν η συνέχιση της χρηµατοδότησης της χώρας. Έχουµε
άλλη µια ευκαιρία. Αν την πετάξουµε και αυτήν στα σκουπίδια,
αν κατασπαταλήσουµε το χρήµα ή αν καθυστερήσουµε όσον
αφορά την ορθολογική αξιοποίηση του, θα είµαστε µοιραία νο-
µίζω πλέον για µια ακόµη φορά άξιοι της µοίρας µας. Το ζητού-
µενο είναι να αλλάξουµε τρόπο λειτουργίας, για να µπορέσουµε
να αξιοποιήσουµε αυτήν την τελευταία ευκαιρία που µας δίνεται. 

Δεν είναι όλα µαύρα και άραχνα για τους αγρότες. Μόλις
προχθές ο Πρωθυπουργός σε σύσκεψη στο Υπουργείο Αγροτι-
κής Ανάπτυξης και Τροφίµων ανακοίνωσε άλλη µια «ένεση» ρευ-
στότητας µε την πίστωση του λογαριασµού των αγροτών –όχι
των συνταξιούχων, των εν ενεργεία- ενός και πλέον δισεκατοµ-
µυρίου ευρώ για την καταβολή των κοινοτικών επιδοτήσεων.
Είναι η δεύτερη και τελευταία δόση του 2012.

Εποµένως υπάρχουν και κάποιες χαραµάδες αισιοδοξίας,
ώστε αυτός ο πολύ βασικός τοµέας για την οικονοµία, να συνε-
χίσει να λειτουργεί.

Ένας αγρότης που σήµερα είναι εξήντα πέντε ετών και ξαφ-
νικά βλέπει µε µια απόφαση το όριο συνταξιοδότησης να ανεβαί-
νει άλλα δύο χρόνια, βρίσκεται οπωσδήποτε σε µια δύσκολη
θέση. Αυτός ο αγρότης πριν από σαράντα, σαράντα πέντε χρόνια
θα έλεγα ότι ήταν µέρος της µεγάλης προσπάθειας της χώρας
να αποκτήσει παραγωγική βάση. Και εκείνα τα χρόνια πράγµατι
παρήγαγε ανταγωνιστικά προϊόντα. Είδε τη χώρα να µπαίνει στην
Ευρωπαϊκή Ένωση και είδε να ανοίγει η βρύση ή η κάνουλα µε
τη ροή του χρήµατος από την Ευρωπαϊκή Ένωση στη χώρα µας. 

Εκεί τα πράγµατα λίγο µπερδεύτηκαν, γιατί υπήρξε και χρήµα
που έρρευσε στην Ελλάδα από την Ευρωπαϊκή Ένωση, το οποίο
κατασπαταλήθηκε από κάποιους αγρότες, που δεν το πήραν, για
να το αξιοποιήσουν στην παραγωγική τους βάση, αλλά το επέν-
δυσαν, για να δείξουν έναν απότοµο αλλά ανορθολογικό πλουτι-
σµό και φτάσαµε τελικά στην αποδυνάµωση –για να µην πω
αποσάθρωση- του παραγωγικού δυναµικού του αγροτικού κό-
σµου.

Εν πάση περιπτώσει, για να µη µακρηγορώ, ένας ήταν ο λόγος.
Ναι, είναι δυσάρεστη απόφαση. Ναι, είναι άδικη απόφαση.

Στη δευτερολογία θα αναλύσω από το σχετικό έγγραφο της
Γενικής Γραµµατείας Κοινωνικής Ασφάλισης και της Ειδικής Δι-
εύθυνσης Ασφάλισης Αγροτών κάποια ειδικά ζητήµατα όσον
αφορά την κατοχύρωση και τη θεµελίωση συνταξιοδοτικών δι-
καιωµάτων αγροτών. Όπως ξέρετε, ό,τι ισχύει στον ΟΓΑ δεν
ισχύει σε άλλα ασφαλιστικά ταµεία και τις ολίγες περιπτώσεις…

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Κύριε Υπουργέ,
τα υπόλοιπα στη δευτερολογία σας.

Το λόγο έχει ο κ. Μπαρµπαρούσης για τρία λεπτά.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΠΑΡΜΠΑΡΟΥΣΗΣ: Κύριε Πρόεδρε,

άκουσα µε προσοχή τον κύριο Υπουργό. Το πρόβληµα το οποίο
έχετε είναι ότι δεν γνωρίζετε την πραγµατικότητα. Μιλάτε µε
αριθµητικά µεγέθη και υπολογισµούς και χάνετε τον ανθρώπινο
παράγοντα. Οι αγρότες µας αποτελούν ένα βασικό παράγοντα
οικονοµίας και ανάπτυξης σε αυτόν τον τόπο. Οι επιλογές των
κοµµάτων που κυβερνούσαν αυτόν τον τόπο και τον έφεραν σε
αυτήν την κατάσταση, όσον αφορά τους αγρότες, ήταν επιεικώς
τραγικές. Μείωση των συντάξεων, συρρίκνωση του εισοδήµατός
τους. Αδιαφορία σε σχέση µε τα καθηµερινά προβλήµατα. 

Αδιαφορείτε για όλα. Αδιαφορείτε για το ότι η ύπαιθρος ερη-
µώνει. Αδιαφορείτε για τα αδιάθετα αγροτικά προϊόντα. Κυρίως
όµως δεν σας νοιάζει ο παράγοντας άνθρωπος. Οι εντολές που
παίρνετε από την τρόικα σας έχουν κάνει να µη βλέπετε την
ουσία των πραγµάτων.

Ο Έλληνας αγρότης ήταν αυτός που µε τη σκληρή δουλειά
του και το αποτέλεσµα των προσπαθειών του συντελούσε στην
ανάπτυξη της πατρίδας. Λάδι, ελιές, πορτοκάλια, φέτα, κρασί.
Ενδεικτικά τα αναφέρω σαν κάποια από τα βασικά προϊόντα που
κάναµε εξαγωγή στο εξωτερικό. Τώρα έχει έρθει µαρασµός στην
ελληνική ύπαιθρο. Φτάσαµε στο σηµείο να υπάρχουν µήλα από
την Αργεντινή, φασόλια από την Ουρουγάη και δεν ξέρω και εγώ
από πού αλλού και τα ελληνικά προϊόντα να πετιούνται στις χω-
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µατερές. Και εσείς αντί να βοηθήσετε την κατάσταση, να δώσετε
κίνητρα και πνοή στους αγρότες, ανεβάζετε και άλλο το όριο ηλι-
κίας για τη σύνταξη, λες και αυτό µόνο τους έλειπε.

Επικαλεστήκατε µεγέθη οικονοµικά και συγκυρίες κ.λπ. Η
ουσία όµως είναι αλλού, κύριε Υπουργέ. Το να είσαι αγρότης και
κτηνοτρόφος δεν είναι εύκολη υπόθεση. Ο αγρότης παλεύει
σκληρά, κάνει µία επίπονη δραστηριότητα, παλεύει ακόµη και
ενάντια στα στοιχεία της φύσης. Ξέρετε τι είναι να µαζεύεις ελιές
µέσα σε τσουχτερό κρύο, να κλαδεύεις, να οργώνεις το χωράφι,
να σπέρνεις; Να είσαι έξω µε τα ζωντανά ό,τι καιρό και να έχει,
Χριστούγεννα, Πάσχα; Ξέρετε, τα ζωντανά δεν καταλαβαίνουν
από γιορτές. Πρέπει να είσαι κάθε ηµέρα εκεί. Σας λέω πράγ-
µατα που ίσως δεν σας λένε κάτι. Λένε όµως πολλά στον απλό
καθηµερινό Έλληνα µαχητή της γης, τον Έλληνα αγρότη, τον
οποίο, µε το να ανεβάσετε το όριο συνταξιοδότησης στα εξήντα
επτά, τον οδηγείτε κυριολεκτικά στην εξόντωση. 

Δεν περιµένουµε να δείξετε ευαισθησία για την αγροτιά. Εδώ
δεν την έχετε δείξει για άλλα και άλλα ζητήµατα. Όµως, µε τις
ενέργειές σας µακροπρόθεσµα διαλύετε την αγροτική παρα-
γωγή. Άρα µόνοι σας υπονοµεύετε την ανάπτυξη και την πρόοδο.
Καταλαβαίνουµε τη στάση σας ως ένα σηµείο. Εκτελείτε εντολές
των ξένων και της τρόικας, όλων αυτών που σας καθοδηγούν και
δεν σας νοιάζει για τους αγρότες, όπως και δεν σας νοιάζει για
την πατρίδα µας. Εµείς, όµως, στεκόµαστε δίπλα στον Έλληνα
αγρότη και στις αξίες της ελληνικής γης και πάνω απ’ όλα πιστοί
στην πατρίδα µας. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Κύριε Υπουργέ,
έχετε το λόγο για τρία λεπτά.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΟΠΟΥΛΟΣ (Υφυπουργός Εργασίας,
Κοινωνικής Ασφάλισης και Πρόνοιας): Ωραία τα λέτε, κύριε συ-
νάδελφε. Κάνετε και το κοµµάτι σας για εντολές, τρόικα, κ.λπ..
Πραγµατικά θα ήθελα να ξέρω πού θα ήµασταν αν αυτή τη
στιγµή δεν είχε εισρεύσει στη χώρα η δόση, τα πενήντα δύο δι-
σεκατοµµύρια, προκειµένου να διατεθούν στην ελληνική οικονο-
µία, να παράσχουν ένεση ρευστότητας. Πραγµατικά δεν θα
ήθελα να ξέρω πού θα ήµασταν. 

ΗΛΙΑΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΑΡΟΣ: Όπου ήµασταν προχθές.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΟΠΟΥΛΟΣ (Υφυπουργός Εργασίας,

Κοινωνικής Ασφάλισης και Πρόνοιας): Δεν θα ήµασταν όµως
κάπου καλύτερα, κύριε συνάδελφε. Γι’ αυτό να είστε σίγουρος.
Το παίρνω από κάποια ρήση του συναδέλφου που λέει ότι εκτε-
λούµε και µόνο εκτελούµε. Δεν θα ήµασταν κάπου καλύτερα απ’
όπου είµαστε σήµερα. Αυτό έχω να πω µόνο.

Εν πάση περιπτώσει, είναι θέµατα που βάζετε. Συµφωνώ µαζί
σας. Σας είπα ότι και εγώ είµαι από περιοχή µε αγροτική παρα-
γωγή. Και εµείς έχουµε ελιές επάνω στην Καβάλα.

Παρακαλούσα προχθές παραγωγούς να µου πουν στην πε-
ρίοδο συγκοµιδής, που έληξε πριν από µία ή δύο εβδοµάδες,
πόσα µεροκάµατα έγιναν από Έλληνες και πόσα από ξένους και
πόσοι Έλληνες προσέρχονται στο λιοµάζεµα και πόσοι έχουν…

(Θόρυβος στην Αίθουσα)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Κύριε Υπουργέ,

αν έχετε την καλοσύνη, επιτρέψτε µου.
Κύριοι συνάδελφοι, παρακολουθώντας προηγουµένως,

έβλεπα τον κύριο Υπουργό που παρακολουθούσε µε πολύ σεβα-
σµό στο πρόσωπό του αυτά που έλεγε ο κ. Μπαρµπαρούσης.
Παρακαλώ λοιπόν κι εσείς να ακούτε τον κύριο Υπουργό µε τον
ίδιο σεβασµό.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΗΛΙΟΠΟΥΛΟΣ: Διάλογο κάνουµε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Δεν προβλέπε-

ται διάλογος τέτοιου είδους από τον Κανονισµό.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΟΠΟΥΛΟΣ (Υφυπουργός Εργασίας,

Κοινωνικής Ασφάλισης και Πρόνοιας): Ο διάλογος ανεπισήµως
είναι ευπρόσδεκτος, δεν υπάρχει ζήτηµα ως προς αυτό.

Από κει και πέρα, ας δούµε τα προβλήµατα, κύριοι συνάδελ-
φοι. Λέτε κάποια πράγµατα που θεωρώ ότι είναι σωστά όσον
αφορά το απότοµο, αν θέλετε, χωρίς µεταβατικές περιόδους
στην αύξηση ορίων συνταξιοδότησης. Στα έγγραφα που συνέ-
λεξε η υπηρεσία έχω κάποια ζητήµατα που εµφανίζουν πραγµα-
τικά προβλήµατα. 

Για παράδειγµα, ένας αγρότης που ξαφνικά εµφανίζεται να

βγαίνει σε σύνταξη στα εξήντα επτά και έχει κλείσει τα εξήντα
πέντε, έχει µεταβιβάσει δικαιώµατα, τα έχει παραχωρήσει εδώ κι
εκεί και βρίσκεται ξαφνικά χωρίς τίποτα και δεν µπορεί να καλ-
λιεργήσει. Αυτό το θέµα πρέπει να το δούµε και νοµίζω ότι αξίζει
τον κόπο να κάνετε µία ερώτηση στον Υπουργείο Αγροτικής Ανά-
πτυξης για να δούµε πώς καλύπτονται αγρότες οι οποίοι ξαφνικά
βλέπουν ότι πρέπει να δουλέψουν άλλα δύο χρόνια και να συν-
ταξιοδοτηθούν δύο χρόνια αργότερα και δεν έχουν δικαιώµατα.
Εδώ πρέπει οπωσδήποτε να προβλεφθεί κάτι.

Όσον αφορά ειδικά το ζήτηµα αυτό, σας διαβάζω και θα κα-
ταθέσω το έγγραφο της Γενικής Γραµµατείας Κοινωνικών Ασφα-
λίσεων για τις ασφαλίσεις των αγροτών. «Θεµελιωµένα
συνταξιοδοτικά δικαιώµατα µέχρι 31-12-2012 λόγω συµπλήρω-
σης προϋποθέσεων του απαιτούµενου χρόνου ασφάλισης και
του ορίου ηλικίας, όπου αυτά προβλέπονται, δεν θίγονται και δύ-
νανται να ασκηθούν οποτεδήποτε». Εποµένως όποιος έχει συµ-
πληρώσει το χρόνο ασφάλισης και το όριο δεν θίγεται. 

Από κει και πέρα όµως, κατοχυρωµένα, δηλαδή χωρίς όριο ηλι-
κίας µέχρι 31-12-2012 συνταξιοδοτικά δικαιώµατα δεν έχουν
εφαρµογή στον ΟΓΑ. Μπορεί να έχουν εφαρµογή σε άλλα ασφα-
λιστικά ταµεία αλλά όχι στον ΟΓΑ, δεδοµένου ότι δεν υφίστανται
διατάξεις κατοχύρωσης συνταξιοδοτικού δικαιώµατος εδώ.

Τέλος, από την αύξηση του ανωτέρω ορίου ηλικίας συνταξιο-
δότησης εξαιρούνται οι ασφαλισµένες που θεµελιώνουν δι-
καίωµα συνταξιοδότησης σύµφωνα µε τις ισχύουσες γενικές,
ειδικές ή καταστατικές διατάξεις ως µητέρες ανίκανων για κάθε
βιοποριστική εργασία τέκνων, καθώς και οι χήροι πατέρες ανίκα-
νων για κάθε βιοποριστική εργασία τέκνων. Αυτές είναι οι δύο
εξαιρέσεις, µικρές σε σχέση µε το συνολικό πρόβληµα. 

Σας είπα όµως ότι το ζητούµενο εδώ για τον αγροτικό κόσµο
είναι πώς θα δουλέψει καλύτερα, πώς θα τον βοηθήσουµε να ορ-
γανωθεί καλύτερα, ώστε να παράγει ανταγωνιστικά προϊόντα και
προϊόντα που µπορούν να κατακτούν και παγκόσµιες αγορές. 

Ναι, έχουµε θέµατα µε το λάδι, αλλά ξέρετε ότι στο λάδι το
60% της παγκόσµιας αγοράς το ελέγχουν οι Ισπανοί. Οι Ισπανοί
όµως χρησιµοποιούν ελληνικό λάδι, το οποίο αγοράζουν χύµα,
επειδή δεν είχαµε τις δυνατότητες να το πουλήσουµε και να το
πλασάρουµε έξω. Αυτά τα προβλήµατα πρέπει να τα δούµε γιατί
αξίζει τον κόπο.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Ευχαριστούµε
τον κύριο Υπουργό.

Η τρίτη µε αριθµό 767/17-12-2012 επίκαιρη ερώτηση πρώτου
κύκλου της Βουλευτού Πέλλας του Πανελλήνιου Σοσιαλιστικού
Κινήµατος κ. Θεοδώρας Τζάκρη προς τον Υπουργό Οικονοµικών,
σχετικά µε την οικονοµική αποκατάσταση των ζηµιών που υπέ-
στησαν οι Έλληνες µικροοµολογιούχοι, δεν συζητείται λόγω κω-
λύµατος του κυρίου Υπουργού και διαγράφεται.

Η τέταρτη µε αριθµό 776/17-12-2012 επίκαιρη ερώτηση πρώ-
του κύκλου του Βουλευτή Α’ Πειραιά των Ανεξάρτητων Ελλήνων
κ. Παναγιώτη Μελά προς τον Υπουργό Υγείας, σχετικά µε τα
προβλήµατα στη λειτουργία του Εθνικού Κέντρου Άµεσης Βοή-
θειας (ΕΚΑΒ), δεν συζητείται λόγω κωλύµατος του κυρίου
Υπουργού και διαγράφεται.

Η πρώτη µε αριθµό 763/17-12-2012 επίκαιρη ερώτηση δευτέ-
ρου κύκλου του Βουλευτή Λακωνίας της Νέας Δηµοκρατίας κ.
Αθανασίου Δαβάκη προς τον Υπουργό Παιδείας και Θρησκευµά-
των, Πολιτισµού και Αθλητισµού, σχετικά µε τη συνέχιση της λει-
τουργίας του Τµήµατος Τεχνολογίας Πληροφορικής και Τηλε-
πικοινωνιών του ΑΤΕΙ Καλαµάτας στη Σπάρτη, δεν συζητείται κα-
τόπιν συνεννόησης του κυρίου Υπουργού µε τον κύριο Βουλευτή
και διαγράφεται.

Η δεύτερη µε αριθµό 766/17-12-2012 επίκαιρη ερώτηση δευ-
τέρου κύκλου του Βουλευτή Β’ Αθήνας του Συνασπισµού Ριζο-
σπαστικής Αριστεράς – Ενωτικού Κοινωνικού Μετώπου κ. Πανα-
γιώτη Κουρουµπλή προς τους Υπουργούς Οικονοµικών και Του-
ρισµού, σχετικά µε την κατασπατάληση δηµοσίου χρήµατος από
την «Εταιρεία Ακινήτων Δηµοσίου Α.Ε.», δεν συζητείται λόγω κω-
λύµατος του κυρίου Υπουργού και διαγράφεται.

Η τρίτη µε αριθµό 764/17-12-2012 επίκαιρη ερώτηση δευτέρου
κύκλου του Βουλευτή Χίου του Πανελλήνιου Σοσιαλιστικού Κινή-
µατος κ. Κωνσταντίνου Τριαντάφυλλου προς τον Υπουργό
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Υγείας, σχετικά µε τη στέγαση την υπηρεσιών του ΕΟΠΥΥ στη
Χίο, δεν συζητείται, λόγω κωλύµατος του κυρίου Υπουργού και
διαγράφεται.

Επίσης, η πέµπτη µε αριθµό 771/17-12-2012 επίκαιρη ερώτηση
δευτέρου κύκλου της Βουλευτού Β’ Θεσσαλονίκης της Δηµοκρα-
τικής Αριστεράς κ. Αικατερίνης Μάρκου προς τον Υπουργό Δη-
µόσιας Τάξης και Προστασίας του Πολίτη, σχετικά µε τον
εξοπλισµό και την εκπαίδευση της Ελληνικής Αστυνοµίας, δεν
συζητείται, λόγω κωλύµατος του κυρίου Υπουργού και διαγρά-
φεται.

Κυρία Μάρκου, έχετε ζητήσει για ένα λεπτό το λόγο. 
Ορίστε, κυρία Μάρκου.
ΑΙΚΑΤΕΡΙΝΗ ΜΑΡΚΟΥ: Είναι απαράδεκτο αυτό που γίνεται.

Έχω καταθέσει αυτήν την ερώτηση εδώ και σχεδόν δύο µήνες.
Ο Υπουργός δεν έρχεται ποτέ, µε αποτέλεσµα να µη σνοµπάρει
εµένα βέβαια αλλά να σνοµπάρει τους δεκαπέντε χιλιάδες άν-
δρες και γυναίκες της Ελληνικής Αστυνοµίας που έχουν µπει
αξιοκρατικά στο Σώµα και αυτήν τη στιγµή αντιµετωπίζουν το ορ-
γανωµένο έγκληµα µε σοβαρές ελλείψεις σε ό,τι έχει να κάνει µε
την εκπαίδευση και τον εξοπλισµό.

Την ερώτηση αυτή την έχει ο Υπουργός µπροστά του δύο
µήνες. Θα µπορούσε τουλάχιστον να µας κάνει την τιµή µία φορά
να έρθει. 

Ευχαριστώ πολύ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Εκτιµώ ότι µας

ακούει τώρα ο κύριος Υπουργός. Βεβαίως, να λάβετε υπ’ όψιν
σας ότι το Υπουργείο Δηµόσιας Τάξης και Προστασίας του Πο-
λίτη δεν έχει Υφυπουργό και αυτό δηµιουργεί πρόσθετες δυσκο-
λίες στον εκάστοτε Υπουργό. 

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΟΠΟΥΛΟΣ (Υφυπουργός Εργασίας,
Κοινωνικής Ασφάλισης και Πρόνοιας): Αισθάνοµαι πολύ καλύ-
τερα τώρα, κύριε Πρόεδρε! 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Θα συζητηθεί η
έκτη µε αριθµό 770/17-12-2012 επίκαιρη ερώτηση πρώτου κύ-
κλου της Βουλευτού Β’ Πειραιά της Δηµοκρατικής Αριστεράς κ.
Μαρίας Γιαννακάκη προς τους Υπουργούς Εργασίας, Κοινωνικής
Ασφάλισης και Πρόνοιας και Οικονοµικών, σχετικά µε τις αδια-
φανείς διαδικασίες στην αγορά πληροφοριακού συστήµατος για
το ΙΚΑ. 

Κυρία Γιαννακάκη, έχετε το λόγο για δύο λεπτά.
ΜΑΡΙΑ ΓΙΑΝΝΑΚΑΚΗ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, είµαι σίγουρη ότι θα συµφωνήσετε µαζί µου

πως η χρηστή διαχείριση του δηµόσιου χρήµατος, ακόµη και το
τελευταίο ευρώ του φορολογούµενου Έλληνα πολίτη, είναι εκ
των ων ουκ άνευ και όσον αφορά στη νοµιµότητα και όσον αφορά
στη σκοπιµότητα και αποτελεί ένα από τα βασικά προκρίµατα της
ποιότητας της δηµοκρατίας. Όµως, σύµφωνα µε απόφαση της
Ευρωπαϊκής Επιτροπής, η χώρας µας παραπέµπεται στο Δικα-
στήριο της Ευρωπαϊκής Ένωσης, επειδή απέτυχε να διεξαγάγει
διαγωνισµό που αφορούσε σε προµήθεια πληροφοριακού υλικού
για το Ίδρυµα Κοινωνικών Ασφαλίσεων, που να συνάδει µε τους
κανονισµούς της Ευρωπαϊκής Ένωσης σε ό,τι έχει να κάνει µε τη
διεξαγωγή διαγωνισµού για δηµόσιες συµβάσεις.

Συγκεκριµένα, ο διαγωνισµός αυτός ο οποίος διεξήχθη το
2009, περιείχε παράνοµες ρήτρες, όπως την υποχρέωση για υπο-
βολή στοιχείων για επιτυχή εκτέλεση στην Ελλάδα συµβάσεων
έργων µε προφίλ ανάλογο µε το έργο του ΙΚΑ. Οι ρήτρες αυτές
αντίκεινται στις σχετικές κοινοτικές διατάξεις, αφού συνεπάγον-
ται διακρίσεις σε βάρος δυνητικών υποψηφίων, µε συνέπεια τη
δηµιουργία αθέµιτου ανταγωνισµού και αναποτελεσµατικής διά-
θεσης των κοινοτικών πόρων. Η επιτροπή ζήτησε το 2011 από
την Ελλάδα να συµµορφωθεί µε τους κοινοτικούς κανόνες και η
ελληνική Κυβέρνηση απήντησε ότι θα προχωρήσει στη διενέρ-
γεια µειοδοτικού διαγωνισµού, ο οποίος δεν έγινε ποτέ.

Σύµφωνα, λοιπόν, µε όλα αυτά, σας ρωτώ, κύριε Υπουργέ, για
ποιο λόγο δεν υλοποιήθηκαν οι δεσµεύσεις της Ελλάδας και πώς
προτίθεστε να αντιµετωπίσετε το ενδεχόµενο παραποµπής της
Ελλάδας στο Δικαστήριο της Ευρωπαϊκής Ένωσης.

Επίσης, αναφορικά µε τα γενικά µέτρα, σε ποιες ενέργειες
προτίθεστε να προβείτε, προκειµένου να θεσπίσετε το θεσµικό
αυτό πλαίσιο που θα αποτρέψει το να βρεθούµε εκ νέου σε µία

τέτοια κατάσταση;
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Ευχαριστούµε,

κυρία συνάδελφε.
Στην κ. Γιαννακάκη θα απαντήσει ο Υφυπουργός κ. Νικόλαος

Παναγιωτόπουλος.
Κύριε Υφυπουργέ, έχετε το λόγο για τρία λεπτά.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΟΠΟΥΛΟΣ (Υφυπουργός Εργασίας,

Κοινωνικής Ασφάλισης και Πρόνοιας): Όπως καταλαβαίνετε,
το Υπουργείο Εργασίας, κυρία συνάδελφε, δεν µπορεί να απαν-
τήσει ως προς τη θέσπιση του νέου θεσµικού πλαισίου. Είναι
άλλου Υπουργείου αρµοδιότητα αυτή, αλλά από την απάντηση
που θα σας δώσω, θα καταλάβετε ότι δεν είναι τόσο απλή η πα-
ραποµπή της χώρας και η επιβολή προστίµου από το Ευρωπαϊκό
Δικαστήριο, δεδοµένων των ενεργειών που θα σας αναλύσω πα-
ρακάτω. 

Πρέπει, λοιπόν, να είµαστε ακριβείς στις διατυπώσεις µας, δε-
δοµένου ότι συζητούµε ζήτηµα που έχει να κάνει µε διεθνή δια-
γωνισµό και ενδεχόµενη παραποµπή της χώρας.

Εποµένως, ο αναφερόµενος στην επίκαιρη ερώτησή σας δια-
γωνισµός δεν αφορούσε στην αγορά πληροφοριακού συστήµα-
τος για το ΙΚΑ, όπως σηµειώνετε στην ερώτησή σας. Εδώ έχετε
λάθος. Ο διαγωνισµός και η αγορά του πληροφοριακού υλικού
του ιδρύµατος έχει γίνει το 1999. Αυτός ο διεθνής δηµόσιος ανοι-
χτός διαγωνισµός, που διεξήχθη τον Ιούνιο και στον οποίο ανα-
φέρεστε, είχε ως αντικείµενο την παροχή υπηρεσιών συµφω-
νηµένου επιπέδου υποστήριξης παραγωγικής λειτουργίας του
ολοκληρωµένου πληροφοριακού συστήµατος του ΙΚΑ και του
διαδικτυακού τόπου του ΙΚΑ και εµπλουτισµού βάσεων δεδοµέ-
νων χρονικής διάρκειας τριάντα µηνών. Εποµένως, ήταν για την
υποστηρικτική, εάν θέλετε, λειτουργία που έχει να κάνει µε το
πληροφοριακό υλικό που αγοράστηκε και εγκαταστάθηκε.

Επίσης, πρέπει να σηµειώσω ότι ο εν λόγω διαγωνισµός του
2009 κρίθηκε απολύτως νόµιµος από το Ελεγκτικό Συνέδριο.
Πραγµατοποιήθηκαν όλοι οι σχετικοί έλεγχοι νοµιµότητας της
σύµβασης και κατά τη δηµόσια διαβούλευση του διαγωνισµού
στην ιστοσελίδα του ιδρύµατος δεν είχε υπάρξει καµµία ουσια-
στική παρατήρηση. 

Αυτό που έγινε είναι ότι εκ των υστέρων µια εταιρεία, που δεν
είχε υποβάλει καν προσφορά σε αυτόν το διαγωνισµό, κατέθεσε
προσφυγή στην Ευρωπαϊκή Επιτροπή για δύο σηµεία του διαγω-
νισµού, υποστηρίζοντας ότι κακώς µπήκαν δύο όροι.

Οι δύο όροι είναι οι εξής: Πρώτον, έθετε ο διαγωνισµός περιο-
ρισµό µόνο στην Ελλάδα ως προς την εµπειρία και την εκτέλεση
παρόµοιων συµβάσεων από τους υποψήφιους αναδόχους και
δεύτερον, προαπαιτούµενη εµπειρία του αναδόχου, όπου το ΙΚΑ
αναγνώρισε την εµπειρία µόνο για τον κύριο προµηθευτή και όχι
για τρίτους, όπως για παράδειγµα υπεργολάβους. Αυτό κρίθηκε
ότι κακώς µπήκε. 

Τέλος, το 2010 εστάλη προειδοποιητική επιστολή από την Ευ-
ρωπαϊκή Ένωση, που µας έλεγε να σταµατήσουµε τη σύµβαση.
Δεν ήταν δυνατόν να γίνει αυτό, αφού όλο το πληροφοριακό σύ-
στηµα του ΙΚΑ σε τέτοια περίπτωση θα κατέρρεε, θα τιναζόταν
στον αέρα, µε απρόβλεπτες συνέπειες για όλο το ασφαλιστικό
µας σύστηµα.

Από εκεί και πέρα, η ελληνική Κυβέρνηση δεσµεύθηκε να προ-
χωρήσει στην προκήρυξη νέου διεθνούς δηµόσιου ανοιχτού δια-
γωνισµού µε απαλοιφή των επίµαχων όρων.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Υφυπουργού)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Τα υπόλοιπα
στη δευτερολογία σας.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΟΠΟΥΛΟΣ (Υφυπουργός Εργασίας,
Κοινωνικής Ασφάλισης και Πρόνοιας): Τελειώνω αµέσως, κύριε
Πρόεδρε.

Σε καµµία περίπτωση δεν δεσµεύθηκε για µειοδοτικό διαγωνι-
σµό, όπως αναφέρετε στην επίκαιρη ερώτησή σας. 

Ξεκίνησε η διαδικασία, στο πλαίσιο της οποίας απαιτούνταν
έγκριση από το Διοικητικό Συµβούλιο του ΙΚΑ, µετά της Γενικής
Γραµµατείας Κοινωνικών Ασφαλίσεων και έπειτα της Υπηρεσίας
Ανάπτυξης Πληροφορικής, της ΥΑΠ του Υπουργείου Διοικητικής
Μεταρρύθµισης. 
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Ήδη, αυτή η υπηρεσία, η ΥΑΠ, πριν από λίγες µέρες, στις 17
Δεκεµβρίου, έδωσε σχετική έγκριση για νέο διαγωνισµό, η οποία
έγκριση διαβιβάστηκε στη Γενική Γραµµατεία Κοινωνικών Ασφα-
λίσεων. Εποµένως, θα έρθει το θέµα σε εµάς, στη Γενική Γραµ-
µατεία Κοινωνικών Ασφαλίσεων, θα δοθεί το τελικό «πράσινο
φως» για τη διεξαγωγή του νέου διαγωνισµού από το ΙΚΑ και µε
αυτές τις εξελίξεις νοµίζω ότι βάσιµα πλέον έχουµε καλές πιθα-
νότητες να αποφύγουµε το ενδεχόµενο παραποµπής της χώρας
στο δικαστήριο της Ευρωπαϊκής Ένωσης. Αυτό συµβαίνει, ήδη
έχει δροµολογηθεί και νοµίζω ότι όλα θα εξελιχθούν χωρίς επι-
πλοκές για τη χώρα µας.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Ευχαριστούµε,
κύριε Υπουργέ.

Το λόγο έχει η κ. Γιαννακάκη για τρία λεπτά.
ΜΑΡΙΑ ΓΙΑΝΝΑΚΑΚΗ: Κύριε Υπουργέ, ιστορήσατε, αλλά η

ιστορία σας έχει µερικά κενά, τα οποία θα µου επιτρέψετε να
έρθω να τα καλύψω εγώ.

Συµφωνώ απολύτως µαζί σας ότι ο διαγωνισµός διενεργήθηκε
το 1998 και αφορούσε στην παροχή ολοκληρωµένου πληροφο-
ριακού υλικού για το ΙΚΑ µε δύο υποψηφίους. 

Αυτό το έργο ξεκίνησε το 1999 µε προϋπολογισµό 21 εκατοµ-
µύρια ευρώ και µε σκοπό να παραδοθεί το 2004. Ωστόσο, το λο-
γισµικό παραδόθηκε το 2008 και τελικά στοίχισε 100
εκατοµµύρια ευρώ, χωρίς µάλιστα να έχει ολοκληρωθεί. Ουσια-
στικά η δέσµευση της εταιρείας που είχε αναλάβει το έργο για
υποστήριξη ήταν ανεδαφική και διαλέγω πολύ προσεκτικά τη
λέξη που χρησιµοποιώ.

Γι’ αυτόν το λόγο, λοιπόν, διεξήχθη ο διαγωνισµός -δεν ανα-
φέρω ολόκληρο τον τίτλο για την οικονοµία του χρόνου- στον
οποίο αναφερθήκατε. Άρα, οι δυο διαγωνισµοί συνδέονται
άµεσα. Δεν θα υπήρχε ποτέ ο δεύτερος, εάν δεν υπήρχε ο πρώ-
τος. Άρα, δεν κάνω λάθος στο θέµα της επίκαιρης ερώτησης.

Οι όροι που τέθηκαν σε αυτόν το διαγωνισµό καθιστούσαν την
εταιρεία «ΙΝΤΡΑΚΟΜ» –ας αναφέρουµε το όνοµα- η οποία είχε
αναλάβει και το πρώτο έργο, το οποίο ουσιαστικά δεν ολοκλή-
ρωσε ποτέ, ως τη µόνη ικανή υποψήφια. 

Συγκεκριµένα, προκηρύχθηκε διαγωνισµός, ύψους 7,5 εκατοµ-
µυρίων ευρώ, όπου υπήρχε ο όρος ο οποίος απαιτούσε από τον
υποψήφιο να προσκοµίσει αποδεικτικά στοιχεία για την επιτυχή
εκτέλεση στην Ελλάδα συµβάσεων έργου µε προφίλ ανάλογο
αυτού του ΙΚΑ. 

Αυτό συνεπάγεται αυτόµατα αποκλεισµό τόσο των µικρών
εταιρειών αφού δεν µπορούσαν να επιδείξουν έργο αναλόγου
µεγέθους -είναι σαφές στον οποιοδήποτε- όσο και από εταιρείες
του εξωτερικού αφού δεν µπορούσαν να επιδείξουν µεγάλο έργο
στην Ελλάδα ανάλογο µε την προαναφερθείσα εταιρεία. Κατά
αυτόν τον τρόπο, λοιπόν, µόνη ικανή να αναλάβει το έργο -επρό-
κειτο για φωτογραφική ουσιαστικά διάταξη- ήταν η εταιρεία που
προανέφερα, η οποία και κέρδισε το διαγωνισµό το 2010.

Το 2011, η Ευρωπαϊκή Επιτροπή έκρινε ότι ο διαγωνισµός του
2009 παραβίαζε τους κοινοτικούς κανόνες, αφού ακριβώς και
στη µια και στην άλλη περίπτωση αποκλείονταν σειρά από εται-
ρείες και µικρές και µεγάλες και ζήτησε να διενεργηθεί µειοδο-
τικός διαγωνισµός και η Ελλάδα συµφώνησε.

Η δέσµευση αυτή όχι απλά δεν υλοποιήθηκε, αλλά οι ελληνι-
κές αρχές  -θα επιµείνω- ενηµέρωσαν την επιτροπή ότι είχαν απο-
φασίσει να παρατείνουν την ισχύουσα σύµβαση. Έτσι, η
επιτροπή παρέπεµψε τη χώρα µας στο Ευρωπαϊκό Δικαστήριο.

Σας διαβάζω µόνο ένα µικρό κοµµάτι από τη σχετική απόφαση
της επιτροπής. «Η προκήρυξη του διαγωνισµού εξάλλου προ-
έβλεπε ότι οι υποψήφιοι δεν µπορούσαν να επικαλεστούν την εµ-
πειρία των πιθανών υπεργολάβων τους ως απόδειξη ότι
ανταποκρίνονται σε όλα τα κριτήρια επιλογής της προκήρυξης
του διαγωνισµού. Ωστόσο οι σχετικοί κανόνες της Ευρωπαϊκής
Επιτροπής, οδηγία 2004/18, επιτρέπουν σαφώς αυτήν τη δυνα-
τότητα.»

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Ευχαριστούµε,
κυρία συνάδελφε.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω
στο Σώµα ότι τη συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω
δυτικά θεωρεία, αφού προηγουµένως ξεναγήθηκαν στην έκθεση

της αίθουσας «ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ» και ενηµερώθηκαν για
την ιστορία του κτηρίου και τον τρόπο οργάνωσης και λειτουρ-
γίας της Βουλής των Ελλήνων, σαράντα πέντε µαθητές και µα-
θήτριες και τρείς εκπαιδευτικοί τους, από το 3ο Γυµνάσιο
Μεταµόρφωσης Αττικής. 

Η Βουλή τούς καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Θα ήθελα να σας πω παιδιά ότι σήµερα έχουµε κοινοβουλευ-
τικό έλεγχο που σηµαίνει ότι ο κάθε Βουλευτής µπορεί να απευ-
θυνθεί στον αρµόδιο Υπουργό, να του εκθέσει ένα κοινωνικό
πρόβληµα ή ένα πρόβληµα της Δηµόσιας Διοίκησης και ο Υπουρ-
γός υποχρεούται να απαντήσει. Γι’ αυτό είµαστε λίγοι εδώ γιατί
είναι υποχρεωτική η παρουσία µόνο του ερωτώντος Βουλευτή
και του Υπουργού που θα απαντήσει. Αυτήν την ώρα, όµως, συ-
νεδριάζουν τρεις Διαρκείς Επιτροπές, η κάθε µια από αυτές έχει
πενήντα Βουλευτές ανάλογα µε τη δύναµη των κοµµάτων και
επεξεργάζονται διάφορα νοµοσχέδια.

Και πάλι σας καλωσορίζουµε.
Το λόγο έχει ο Υφυπουργός Εργασίας, Κοινωνικής Ασφάλισης

και Πρόνοιας, κ. Νικόλαος Παναγιωτόπουλος, για τρία λεπτά.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΟΠΟΥΛΟΣ (Υφυπουργός Εργασίας,

Κοινωνικής Ασφάλισης και Πρόνοιας):  Κύριε Υπουργέ, µπο-
ρείτε να εξηγήσετε στα παιδιά ότι κοινοβουλευτικός έλεγχος έτσι
σε διασταλτική ερµηνεία είναι η διαδικασία όπου Βουλευτές ρω-
τάνε και ο Υφυπουργός Εργασίας απαντά, έτσι για να το συγκε-
κριµενοποιήσουµε λίγο.

Εν πάση περιπτώσει, κυρία συνάδελφε, για την καλύτερη πλη-
ροφόρησή σας και ενηµέρωσή σας στην ερώτηση, που εύλογα
καταθέτετε, θα ήθελα να καταθέσω στα Πρακτικά το από 18-12-
2012 έγγραφο της Προϊσταµένης Γενικής Διεύθυνσης Πληροφο-
ρικής του ΙΚΑ που αναφέρει πολύ συγκεκριµένα αυτά που εσείς
ρωτάτε και νοµίζω δίνει πειστικές απαντήσεις.

(Στο σηµείο αυτό ο Υφυπουργός Εργασίας, Κοινωνικής Ασφά-
λισης και Πρόνοιας, κ. Νικόλαος Παναγιωτόπουλος, καταθέτει
για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το οποίο βρίσκεται
στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυνσης Στενο-
γραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Θα διαβάσω µόνο ένα κοµµάτι που νοµίζω ότι βοηθάει τη συ-
ζήτηση ως προς τη δέσµευση του ΙΚΑ. «Τα τεύχη προκήρυξης
για τον νέο διαγωνισµό, αλλά και για κάθε παρόµοιο µελλοντικό
διαγωνισµό, δεν θα περιλαµβάνουν στις προϋποθέσεις συµµετο-
χής ως προς τις τεχνικές / επαγγελµατικές ικανότητες των υπο-
ψηφίων οικονοµικών φορέων την εµπειρία στην εκτέλεση
παρόµοιων συµβάσεων που περιορίζεται µόνο στην Ελλάδα, ανα-
γνωρίζοντας ως ισχυρή κάθε συναφή εµπειρία από παρόµοιες
υπηρεσίες και σε οποιοδήποτε κράτος - µέλος της Ευρωπαϊκής
Ένωσης. Επίσης τα τεύχη προκήρυξης του νέου διαγωνισµού
κλπ θα προβλέπουν ρητώς την δυνατότητα των υποψηφίων ανα-
δόχων οικονοµικών φορέων να επικαλούνται τη σχετική εµπειρία
τρίτων οντοτήτων, όπως οι υπεργολάβοι».

Εποµένως, εδώ απαλείφονται οι επίµαχοι όροι. Αυτό ζητάει και
το ΙΚΑ. Δεν ξέρω εάν κατάλαβε ότι είχε λάθος και αποφάσισε να
διορθωθεί. Πιθανολογώ ότι κάτι τέτοιο έγινε. Εν πάση περιπτώσει
ελλείπουν οι προϋποθέσεις οι κρίσιµες για να υπάρξει µια µελ-
λοντική παραποµπή της χώρας εξαιτίας πληµµελειών αυτό του
διαγωνισµού. Προκηρύσσεται νέος ανοικτός διεθνής διαγωνι-
σµός και εποµένως το ζήτηµα από εδώ και πέρα είναι να κινη-
θούµε γρήγορα και άµεσα όλα τα συναρµόδια Υπουργεία, να
δοθούν οι απαιτούµενες εγκρίσεις και οι διαδικασίες προκειµέ-
νου να αποφευχθεί η άνευ νοήµατος αυτή παραποµπή της ελλη-
νικής δηµοκρατίας στο Ευρωπαϊκό Δικαστήριο.

Το πρώτο βήµα έγινε ήδη πριν από λίγες ηµέρες. Δόθηκε η έγ-
κριση από το Υπουργείο Διοικητικής Μεταρρύθµισης. Η ειδική
αρµόδια υπηρεσία του ΙΚΑ, η Διεύθυνση Πληροφορικής, το ζητά
επιτακτικά. Στο έγγραφό της θα δείτε ότι ζητά από το διοικητή
να επισπευθεί η διαδικασία αυτού του διαγωνισµού.

Εποµένως, νοµίζω ότι, ίσως και εξαιτίας της ερώτησης που
εσείς εγείρατε σε επίπεδο κοινοβουλευτικού ελέγχου, επισπεύ-
θηκαν οι διαδικασίες, ώστε να διορθωθούν αυτά τα λάθη.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Ευχαριστούµε
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πολύ.
Ακολουθεί η έβδοµη µε αριθµό 768/17-12-2012 επίκαιρη ερώ-

τηση πρώτου κύκλου του Βουλευτή Β’ Αθήνας  του Κοµµουνιστι-
κού Κόµµατος Ελλάδας κ. Σπυρίδωνα Χαλβατζή προς τους
Υπουργούς Εργασίας, Κοινωνικής Ασφάλισης και Πρόνοιας και
Οικονοµικών, σχετικά µε τη λήψη µέτρων για τη στήριξη των τρί-
τεκνων και γενικότερα των πολύτεκνων οικογενειών.

Κύριε Χαλβατζή, έχετε το λόγο για δύο λεπτά για να αναπτύ-
ξετε την επίκαιρη ερώτησή σας.

ΣΠΥΡΙΔΩΝ ΧΑΛΒΑΤΖΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, η εφαρµοζόµενη αντεργατική και αντιλαϊκή

πολιτική, τα µέτρα που παίρνει η συγκυβέρνηση, η Ευρωπαϊκή
Ένωση και το Διεθνές Νοµισµατικό Ταµείο, προκειµένου  να δια-
σωθεί και να στηριχθεί η κερδοφορία των επιχειρηµατικών οµί-
λων έχουν οδηγήσει σε δεινή θέση τις εργατικές λαϊκές
οικογένειες. Οι περικοπές στους µισθούς, στις συντάξεις, στα
επιδόµατα, στις κοινωνικές παροχές, στην υγεία, στην πρόνοια,
στην παιδεία, τα «χαράτσια», η φοροληστεία που συνεχίζεται
αποτελούν µέτρα εξόντωσης των λαϊκών οικογενειών.

Στις τρίτεκνες και πολύτεκνες οικογένειες οι επιπτώσεις αυτών
των αντιλαϊκών και αντεργατικών µέτρων είναι πολλαπλάσιες
λόγω των αυξηµένων απαιτήσεων των πολυµελών οικογενειών,
που οδηγούνται σε αδυναµία να ικανοποιήσουν βασικές τους
στοιχειώδεις ανάγκες, όπως διατροφή, ένδυση, θέρµανση,  εκ-
παίδευση, ψυχαγωγία, ιατροφαρµακευτική περίθαλψη κ.λπ..

Κατά την άποψη του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας απαι-
τούνται άµεσα µέτρα που συνιστούν δικαίωµα αυτών των οικο-
γενειών και υποχρέωση του κράτους απέναντι σε αυτούς.

Συγκεκριµένα, δεν πρέπει να γίνει καµµιά περικοπή των πολυ-
τεκνικών επιδοµάτων, των µισθών, των συντάξεων, των δώρων
και του επιδόµατος της άδειας και απαιτείται κατάργηση όλων
των χαρατσιών. 

Εµείς ζητάµε και παλεύουµε για αφορολόγητο όριο για την τρί-
τεκνη και την πολύτεκνη οικογένεια τα 40.000 ευρώ, προσαυξη-
µένο κατά 5.000 ευρώ για κάθε παιδί, κατάργηση του ΦΠΑ στα
είδη πλατιάς, λαϊκής κατανάλωσης, δηµόσιους και δωρεάν παι-
δικούς σταθµούς για όλα τα παιδιά, κατάργηση των τροφείων,
βιβλιάριο υγείας σε όλους χωρίς όρους και προϋποθέσεις, πλή-
ρης και δωρεάν ιατροφαρµακευτική περίθαλψη, παροχή δωρεάν
σίτισης και στέγασης σε όλους τους φοιτητές και σπουδαστές,
επιδότηση του ενοικίου 100% µε εισόδηµα έως 40.000 σε όσους
φοιτούν εκτός πόλης της κατοικίας τους και να υπάρχει η δυνα-
τότητα µεταγραφής στον τόπο κατοικίας και, βεβαίως, µέτρα
προστασίας των ανέργων τριτέκνων και πολυτέκνων, διαγραφή
χρεών από τόκους, «πάγωµα» της αποπληρωµής των δανείων για
όσο καιρό διαρκεί η ανεργία και καµµία κατάσχεση κατοικίας
λόγω χρεών.

Εµείς, τέλος, προτείνουµε, κύριε Πρόεδρε, τη µείωση 50% των
τιµολογίων των πρώην ΔΕΚΟ µε παράλληλη απαγόρευση της
διακοπής παροχής νερού, ρεύµατος και σταθερού τηλεφώνου,
χορήγηση δωρεάν κάρτας απεριόριστων διαδροµών στις αστικές
συγκοινωνίες.

Κύριε Υπουργέ, αυτά είναι, κατά την άποψή µας, επείγοντα αι-
τήµατα, τα οποία φορούν την τρίτεκνη και πολύτεκνη οικογένεια
και θέλουµε την απάντησή σας για το πώς τοποθετείται η Κυβέρ-
νηση απέναντι σε αυτά.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Ευχαριστούµε
τον κ. Χαλβατζή.

Θα απαντήσει ο Υφυπουργός Εργασίας, Κοινωνικής Ασφάλι-
σης και Πρόνοιας, ο κ. Νικόλαος Παναγιωτόπουλος, ο οποίος
έχει το λόγο για τρία λεπτά.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΟΠΟΥΛΟΣ (Υφυπουργός Εργασίας,
Κοινωνικής Ασφάλισης και Πρόνοιας): Τα βάζετε όλα, κύριε συ-
νάδελφε. Έχετε τεράστια κοινοβουλευτική εµπειρία και, εν πάση
περιπτώσει, πολύ µεγαλύτερη από τη δική µου. Γνωρίζετε ότι δεν
µπορώ να δώσω απαντήσεις για όλα αυτά, διότι υπάρχουν πάρα
πολλά συναρµόδια Υπουργεία που εµπλέκονται.

Όσον αφορά το βιβλιάριο υγείας, ας πούµε, σε όλους χωρίς
όρους και προϋποθέσεις είναι υπόθεση του Υπουργείου Υγείας. 

Προχθές, όµως, εξ όσων γνωρίζω, ο αρµόδιος Υπουργός ο κ.
Λυκουρέντζος εξήγγειλε την παροχή ιατροφαρµακευτικής περί-

θαλψης σε ανασφάλιστους, ασχέτως αν είναι µέλη τρίτεκνων ή
πολύτεκνων οικογενειών. Αυτή, όµως, είµαι µια εξαγγελία. 

Η παροχή δωρεάν σίτισης και στέγασης σε όλους τους φοιτη-
τές είναι προφανώς θέµα του Υπουργείου Παιδείας. Η διαγραφή
χρεών από τόκους και το πάγωµα αποπληρωµής των δανείων
είναι θέµα του Υπουργείου Οικονοµικών. Η µείωση 50% τιµολο-
γίων των πρώην ΔΕΚΟ είναι θέµα του Υπουργείου Ανάπτυξης.
Ξέρουµε και επίσης µπορούµε να το πούµε ότι προχθές ανακοι-
νώθηκε για µια τρίτη ή τέταρτη φορά η συνέχιση της αναστολής
των πλειστηριασµών λόγω κατάσχεσης πρώτης κατοικίας, λόγω
της δεινής οικονοµικής κατάστασης.  Εποµένως, λαµβάνονται
κάποια µέτρα ανακούφισης. 

Εµένα θα µου επιτρέψετε να εστιάσω σε ζητήµατα που έχουν
να κάνουν µε τις τρίτεκνες και πολύτεκνες οικογένειες. Εδώ πέρα
θα ήθελα να σας πω ότι θα έπρεπε να περιµένετε κι εσείς και
είναι θέµα ολίγων ηµερών µέχρι να ανακοινωθεί από την Κυβέρ-
νηση, στο υψηλότατο δυνατό επίπεδο, το νέο σχέδιο, η νέα
εθνική στρατηγική για την καταπολέµηση του κοινωνικού απο-
κλεισµού και για την κοινωνική ένταξη. 

Νοµίζω ότι αυτήν τη στιγµή οτιδήποτε προνοιακό, αλλά και
µέτρο κοινωνικής φροντίδας που σχεδιάζεται ή πρόκειται να σχε-
διαστεί προκειµένου να ανακουφιστούν οι ευάλωτες και οι ευπα-
θείς οµάδες, που πληθαίνουν και όσον αφορά τα µέλη που
εντάσσονται λόγω συνθηκών πλέον σ’ αυτές, αλλά και τα προ-
βλήµατα που αναπτύσσονται, οτιδήποτε και να γίνει πρέπει να
γίνει στη βάση ενός κεντρικού κυβερνητικού σχεδιασµού και
αυτό κάνουµε. 

Όσον αφορά τους τρίτεκνους και πολύτεκνους έχουµε επικοι-
νωνήσει και έχουµε κάνει πάρα πολλές συνεργασίες µε τις ενώ-
σεις των πολυτέκνων είτε διά µέσου της Επιτροπής Ισότητας και
Οικογενειακής Αλληλεγγύης είτε απευθείας στο Υπουργείο µας.
Έχουµε ακούσει τις προτάσεις τους και τις επεξεργαζόµαστε.
Θεωρούµε ότι όλα αυτά που έγιναν και αφορούν κάθετες περι-
κοπές εισοδήµατος πρέπει να έχουν ένα αντιστάθµισµα κοινωνι-
κών παροχών. Αυτά µελετάµε τώρα, αλλά όπως καταλαβαίνετε
στον υπολογισµό µας πρέπει να µπει και η παράµετρος του δη-
µοσιονοµικού κόστους και όπου δεν υπάρχει µεγάλο ή όπου δεν
υπάρχει καθόλου, να προχωρήσουµε µε τέτοιες αντισταθµιστικά
µέτρα. Φυσικά το ζήτηµα απαιτεί συνέργιες πολλών φορέων και
Υπουργείων. 

Όπως ξέρετε και αυτό που έγινε, όσον αφορά το νέο τρόπο
καταβολής του επιδόµατος στήριξης τέκνων, είναι ένα καινούρ-
γιο σύστηµα, είναι µια καινοτοµία. Από 1-1-2013 χορηγείται
στους δικαιούχους µε βάση εισοδηµατικά κριτήρια, λαµβάνοντας
υπ’όψιν τον αριθµό των εξαρτηµένων τέκνων, κλίµακα ισοδυνα-
µίας, ισοδύναµο εισόδηµα και εισοδηµατική κατηγορία. Το επί-
δοµα χορηγείται από το πρώτο πλέον παιδί και αυτό είναι µια
καινοτοµία που στηρίζει τις γεννήσεις σε βάρος ίσως των τριτέ-
κνων και των πολυτέκνων -και είναι µια µικρή αδικία-, αλλά εν
πάση περιπτώσει η λογική είναι τώρα να στηρίζονται οι γεννήσεις
ήδη από το πρώτο παιδί. Και όπως καταλαβαίνετε, όταν η πολι-
τεία δεν έχει πόρους για να καλύψει όλες τις ανάγκες, επιλέγει
να καλύψει αυτούς που έχουν τη µεγαλύτερη ανάγκη. Γι’ αυτό
µπαίνει και το εισοδηµατικό κριτήριο. Βέβαια δεν είναι πολύ
υψηλό, αλλά έτσι τουλάχιστον θα καλυφθούν οι πραγµατικά φτω-
χοί. 

Από εκεί και πέρα κάποια άλλα ειδικά ζητήµατα όσον αφορά
την κοινωνική προστασία και τις ευάλωτες οµάδες, θα µου επι-
τρέψετε να τα αναπτύξω και στη δευτερολογία µου.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Ευχαριστούµε,

κύριε Υπουργέ.
Το λόγο έχει ο κ. Χαλβατζής για τρία λεπτά.
ΣΠΥΡΙΔΩΝ ΧΑΛΒΑΤΖΗΣ: Κύριε Υπουργέ, είναι πολλά τα αιτή-

µατα που µπήκαν σε µια σελίδα της ερώτησής µας. Είναι πολλά
γιατί αυτές είναι οι ανάγκες των τρίτεκνων και πολύτεκνων οικο-
γενειών. Είπατε να περιµένουµε. Γίνονται ανακοινώσεις πάρα
πολλές και εξαγγελίες γίνονται πολλές, αλλά πολλές φορές ανα-
κοινώσεις και εξαγγελίες είναι έπεα πτερόεντα, είναι φτερό στον
άνεµο. Πολλές φορές γίνονται εξαγγελίες οι οποίες δεν έχουν
ουδεµία σχέση µε την πραγµατικότητα, γιατί οι πράξεις, η πολι-
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τική σας δείχνει ότι τα µέτρα που εφαρµόζετε και αυτά που θα
εφαρµοστούν θα είναι πιο σκληρά, ταξικά. 

Το δηµοσιονοµικό κόστος, κύριε Υπουργέ, είναι το ένα πρό-
βληµα που απασχολεί και αυτό προβάλλετε, το προβάλλετε
εσείς, για εµάς είναι η ζωή των τρίτεκνων και πολύτεκνων οικο-
γενειών. Αυτό µπαίνει σε πρώτη προτεραιότητα.

Και µε όλα τα µέτρα που παίρνετε, πλήττεται βάναυσα η ερ-
γατική λαϊκή οικογένεια, η τρίτεκνη οικογένεια. Η εφαρµοζόµενη
πολιτική από τη συγκυβέρνηση Νέας Δηµοκρατίας, ΠΑΣΟΚ και
ΔΗΜΑΡ οδηγεί σε εξόντωση τις τρίτεκνες και πολύτεκνες οικο-
γένειες. Θα φθάσετε να εξαθλιώσετε αυτές τις οικογένειες. Και
το βλέπετε καθηµερινά ότι τα µέτρα σας οδηγούν σε τραγικές
καταστάσεις τους εργάτες, τους εργαζόµενους, τους αυτοαπα-
σχολούµενους. 

Το ξαναλέµε ότι τα µέτρα σας στηρίζουν την κερδοφορία των
µεγάλων επιχειρηµατικών οµίλων. Και η δική σας Κυβέρνηση,
παίρνει τέτοια µέτρα και οι προηγούµενες κυβερνήσεις του
ΠΑΣΟΚ ή της Νέας Δηµοκρατίας αντίστοιχα µέτρα έπαιρναν.
Αυτή είναι η πραγµατικότητα. 

Κύριε Υπουργέ, επειδή αναφερθήκατε προηγουµένως και ανα-
φέρεστε συνεχώς στα χρήµατα που µας δίνουν οι ευρωπαϊκές
και άλλες τράπεζες, σας λέω ότι κανένας δεν δίνει. Οι τράπεζες
πουλούν χρήµα και το πουλούν ακριβά. 

Οι Έλληνες εργαζόµενοι, οι εργάτες, οι αυτοαπασχολούµενοι,
οι µισθοσυντήρητοι, πληρώνουν συνεχώς τόκους και χρεολύσια
και έχουν πληρώσει πάρα πολλά. Με τα δάνεια τα οποία παίρνετε
δεν κάνετε τίποτα άλλο από το να στηρίζετε τις τράπεζες. Οι ερ-
γάτες και οι εργαζόµενοι φορτώνονται αυτά τα βάρη και οι πο-
λύτεκνες οικογένειες φορτώνονται πάρα πολλά από αυτά και
στενάζουν από αυτά. Δέχονται µε σκληρότητα αυτά τα ταξικά,
αντιλαϊκά µέτρα.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε. 
Εµείς και µε αυτήν την ευκαιρία καλούµε τις τρίτεκνες και τις

πολύτεκνες οικογένειες να βγουν στο δρόµο του αγώνα, να συµ-
παραταχθούν στην πορεία µε το ΚΚΕ, να παλέψουν και να διεκ-
δικήσουν τη ζωή τους, να διεκδικήσουν αυτά που τους ανήκουν.
Πρωτίστως, τους ανήκει το δικαίωµα στη ζωή, στην ανατροφή
των παιδιών τους και στη διαµόρφωση παιδιών µε ελεύθερες
προσωπικότητες. 

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Ορίστε, κύριε

Υπουργέ, έχετε το λόγο για τρία λεπτά. 
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΟΠΟΥΛΟΣ (Υφυπουργός Εργασίας,

Κοινωνικής Ασφάλισης και Πρόνοιας): Ευχαριστώ, κύριε Πρό-
εδρε. 

Σας είπα ότι εδώ πέρα πρέπει να γίνει ένα συνολικό σχέδιο
δράσης. Αυτό το σχέδιο δράσης πρέπει να περιλαµβάνει µεταξύ
όλων των άλλων προνοιακών δραστηριοτήτων -δραστηριοτήτων
για την κάλυψη αναγκών σε επίπεδο κοινωνικής φροντίδας- και
τους τρίτεκνους και τους πολύτεκνους. 

Αυτό που µελετάµε τώρα –και οµολογουµένως έχουµε καθυ-
στερήσει αλλά δυστυχώς τα προβλήµατα έρχονται από παντού
και είναι πάρα πολύ πιεστικά- είναι κάποια αντισταθµιστικά µέτρα
στήριξης των τριτέκνων και πολυτέκνων οικογενειών, έτσι ώστε
να απαλυνθούν οι συνέπειες αυτής της µείωσης του εισοδήµα-
τός τους λόγω των περικοπών των οικογενειακών επιδοµάτων. 

Από εκεί και πέρα, θα παρακαλούσα να µη διεκδικείτε την απο-
κλειστικότητα στην κοινωνική ευαισθησία σε αυτήν τη χώρα. Τι
να σας πω τώρα; Το 1973 -και το 1973 εξ όσων γνωρίζω δεν δια-
µορφώνατε πολιτική σε αυτήν τη χώρα- προέκυψε το νοµοθετικό
εκείνο διάταγµα, όχι προεδρικό, δεν υπήρχε Προεδρευόµενη Δη-
µοκρατία τότε…

ΣΠΥΡΙΔΩΝ ΧΑΛΒΑΤΖΗΣ: Ήταν δικτατορία τότε, κύριε
Υπουργέ. 

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΟΠΟΥΛΟΣ (Υφυπουργός Εργασίας,
Κοινωνικής Ασφάλισης και Πρόνοιας): Το ξέρω. Δείτε, λοιπόν,
τότε τι έλεγε εκείνο το διάταγµα. Ήταν η πρώτη πρόβλεψη ότι η
καταβολή δαπανών για ιατροφαρµακευτική και νοσοκοµειακή πε-
ρίθαλψη δεν θα πρέπει να περιέχει τον αιτούντα και την οικογέ-

νειά του σε αδυναµία ανταπόκρισης επί των στοιχειωδών βιοτι-
κών αναγκών του. Ήρθε µετά από εκείνο το νοµοθετικό διάταγµα
ο Υπουργός Υγείας και είπε ότι πρέπει να επεκταθεί και η παροχή
ιατροφαρµακευτικής περίθαλψης και στους ανασφάλιστους. Γί-
νονται πράγµατα, που λέει και η ηθοποιός. 

Όσον αφορά τους βρεφονηπιακούς σταθµούς -µια µικρή δρα-
στηριότητα- γνωρίζετε ότι υπάρχουν –ας πούµε- οι οιονεί κρατι-
κοί βρεφονηπιακοί σταθµοί στην αρµοδιότητα του ΟΑΕΔ –πρώην
Εργατικής Εστίας- και αποφασίστηκε µε πολιτική απόφαση
αυτής της Κυβέρνησης και αυτού του Υπουργείου η συνέχιση
της λειτουργίας των είκοσι πέντε αυτών σταθµών παρά την κα-
τάργηση της Εργατικής Εστίας. 

Στη νοµοθετική πρωτοβουλία που επεξεργαζόµαστε αυτήν την
ώρα και που θα έρθει στην αρχή του έτους θα υπάρχουν ειδικές
και συγκεκριµένες προβλέψεις για τη συνέχιση αυτών των σταθ-
µών. 

Οι ειδικές δράσεις για τη φτώχεια από τον ΕΠΑΝΑΔ χρηµατο-
δοτούν µε κονδύλια από το Ευρωπαϊκό Κοινωνικό Ταµείο µέτρα
στήριξης των ευπαθών οµάδων. 

Μπορώ να πω για τα τιµολόγια των ΔΕΚΟ, µια και αναφερθή-
κατε σε αυτά, ότι υπάρχουν φωτεινά παραδείγµατα, όπως –ας
πούµε- αυτό της ΕΥΔΑΠ, που µε απόφαση της επιχείρησης το τι-
µολόγιο του νερού εδώ στην Αθήνα, για την ύδρευση στην Αθήνα
παραµένει αµετάβλητο από 1-1-2008, ενώ για την υδροδότηση
ευπαθών οµάδων πληθυσµού, όπως είναι οι πολύτεκνοι και οι τρί-
τεκνοι, υπάρχουν και ειδικά τιµολόγια.

Εποµένως, γίνεται µία προσπάθεια να απαλυνθούν τα προβλή-
µατα. Θα µπορούσα να κάνω εδώ λόγο για λύση αλλά όπως κα-
ταλαβαίνετε είναι τόσο πολλά, ώστε δεν µπορούµε υπολο-
γισµένα και µε κάθε αισιοδοξία να περιµένουµε απόλυτη λύση.
Γίνονται όµως προσπάθειες. 

Γι αυτό σας είπα, λοιπόν, να περιµένετε κάποιες ανακοινώσεις.
Το ζήτηµα για µένα είναι όλες οι προσπάθειες να υπαχθούν σε
ένα κεντρικό εθνικό σχεδιασµό. Μέσα στην εκπόνηση αυτού του
σχεδίου εθνικής στρατηγικής για την κοινωνική ένταξη και την
καταπολέµηση της φτώχειας και του κοινωνικού αποκλεισµού,
σαν οµπρέλα, πρέπει να συµπεριληφθούν σχεδιασµένα και ολο-
κληρωµένα όλες αυτές οι πολιτικές. Νοµίζω ότι τις επόµενες ηµέ-
ρες θα  µπορέσουµε να πούµε πιο συγκεκριµένα πράγµατα. 

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Επόµενη είναι η

έκτη µε αριθµό 773/17-12-2012 επίκαιρη ερώτηση δευτέρου κύ-
κλου του Βουλευτή Β’ Αθηνών του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελ-
λάδας κ. Χρήστου Κατσώτη προς τον Υπουργό Εργασίας,
Κοινωνικής Ασφάλισης και Πρόνοιας, σχετικά µε την απόλυση
εργαζοµένου στην εταιρεία «GOLDAIR HANDLING» στο αερο-
δρόµιο «Ελευθέριος Βενιζέλος».

Κύριε Κατσώτη, έχετε το λόγο για τρία λεπτά.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΚΑΤΣΩΤΗΣ: Κύριε Υπουργέ, ας ελπίσουµε ότι η όλη

καθυστέρηση για τη συζήτηση της συγκεκριµένης ερώτησης να
είναι αυτό που λέει ο λαός µας «κάθε εµπόδιο για καλό». Ας ελ-
πίσουµε ότι το Υπουργείο Εργασίας θα ασκήσει την επιρροή του
και θα λύσει το θέµα.

Μπορείτε να επικαλεστείτε εδώ την Επιθεώρηση Εργασίας και
τη θέση που πήρε, όµως αυτό δεν θα είναι αρκετό. Η δική σας
θέση θα έχει σαφήνεια; Θα είναι καθαρή ή θα είναι «ναι µεν,
αλλά»; Μάλλον «ναι µεν, αλλά» θα είναι. 

Τα ερωτήµατα είναι συγκεκριµένα. Τι θα κάνετε για να σταµα-
τήσει η τροµοκρατία και οι απολύσεις στο «Ελευθέριος Βενιζέ-
λος» και να επιστρέψει στην εργασία του ο συγκεκριµένος
εργαζόµενος, ο Σπύρος Αντύπας και να συνεχίσει να εργάζεται
στον ίδιο χώρο µε τους ίδιους όρους εργασίας, όπως πριν την
απόλυση; 

Η απόλυση του εργαζοµένου έγινε µετά από την εκδήλωση αλ-
ληλεγγύης από το Σωµατείο Εργαζοµένων της «GOLDAIR HAN-
DLING» προς τον Στράτο Γιαννουλάκη, ο οποίος είχε απολυθεί
από την «OLYMPIC HANDLING», γιατί είχε δηλώσει απεργός. Βέ-
βαια, αυτό είχε αντιµετωπιστεί. Ο συγκεκριµένος εργαζόµενος,
µετά από παρεµβάσεις, έχει επιστρέψει στην εργασία του.

Η ενέργεια αυτή της εταιρείας αποτελεί συνέχεια της προσπά-
θειας εκφοβισµού και τροµοκράτησης των εργαζοµένων και
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έγινε επειδή ο συγκεκριµένος εργαζόµενος είναι πρωτοπόρος
και δραστήριος στο σωµατείο του. Οι λόγοι της απόλυσης είναι
προφανείς αφού η ίδια η εταιρεία, στη διαδικασία αξιολόγησης,
τον είχε αξιολογήσει ως έναν από τους καλύτερους υπαλλήλους.
Την απόλυση, βέβαια, έχουν καταγγείλει οµόφωνα το Εργατικό
Κέντρο Αθήνας, η Οµοσπονδία Προσωπικού Αεροπορικών Μετα-
φορών και τα σωµατεία του αεροδροµίου. 

Η Κυβέρνηση έχει µεγάλες ευθύνες, γιατί αφήνει ασύδοτη την
εργοδοσία να επιδίδεται σε όργιο τροµοκρατίας και µαζικών απο-
λύσεων στο αεροδρόµιο «Ελευθέριος Βενιζέλος», καταπατώντας
δικαιώµατα εργαζοµένων και κάθε έννοια συνδικαλιστικής δρά-
σης, δηµιουργώντας έτσι ένα σύγχρονο σκλαβοπάζαρο. 

Κύριε Υπουργέ, θα θέλαµε όντως σήµερα η θέση σας να είναι
καθαρή για τον συγκεκριµένο εργαζόµενο και να ασκήσετε την
επιρροή σας, ώστε να επιστρέψει στην εργασία του. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Θα απαντήσει ο
Υφυπουργός κ. Παναγιωτόπουλος.

Κύριε Υπουργέ, έχετε το λόγο για τρία λεπτά.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΟΠΟΥΛΟΣ (Υφυπουργός Εργασίας,

Κοινωνικής Ασφάλισης και Πρόνοιας): Θα σας πω την καθαρή
µου θέση σε προσωπικό επίπεδο, κύριε συνάδελφε.

Καταλαβαίνω να γίνεται µία ερώτηση για τους αγρότες ή τους
συνταξιούχους. Είναι κοινωνικές οµάδες και µάλιστα πολυπλη-
θείς. Καταλαβαίνω µία ερώτηση για τις τρίτεκνες και πολύτεκνες
οικογένειες, που αριθµούν εκατοντάδες χιλιάδες εργαζοµένους.
Καταλαβαίνω µία ερώτηση δηµοσίου συµφέροντος για έναν διε-
θνή ανοικτό διαγωνισµό αλλά µια ερώτηση για την απόλυση ενός
φυσικού προσώπου, ο οποίος ισχυρίζεται ότι είναι συνδικαλι-
στής, αλλά αυτό δεν προκύπτει, νοµίζω ότι αποτελεί καταχρη-
στική συµπεριφορά. 

Τον Οκτώβριο, έχασαν τη δουλειά τους πενήντα χιλιάδες άν-
θρωποι. Ξεκινήστε να γράφετε επίκαιρες, να πιάσω και εγώ ένα
δωµάτιο εδώ στο Κοινοβούλιο µε έναν υπνόσακο, να µην κά-
νουµε τίποτε άλλο! Δηλαδή κάνουµε µία ερώτηση για την από-
λυση ενός φυσικού προσώπου; Δεν µου αρέσει. 

Εντάξει, καµµία απόλυση δεν αρέσει ούτε σε µένα ούτε στο
Υπουργείο αλλά εδώ, πραγµατικά, νοµίζω ότι ξεφεύγουµε από
τα όρια της σκοπιµότητας του κοινοβουλευτικού ελέγχου. Θα µε
αναγκάσετε να διαβάσω το κείµενο των εγγράφων που µου πα-
ρείχε το Σώµα Επιθεώρησης Εργασίας, για να δούµε τι έγινε µ’
αυτήν την απόλυση. 

Σύµφωνα µε την επίσηµη ενηµέρωση που έχω από το ΣΕΠΕ
και την αρµόδια Κοινωνική Επιθεώρηση Παλλήνης, στις 26-11-
2012, κατόπιν αίτησης διενέργειας εργατικής διαφοράς, προ-
γραµµατίστηκε η εξέταση εργατικής διαφοράς για τις 6-12-2012
µε πρόσκληση της εταιρείας «GOLDAIR HANDLING Α.Ε.», µε αν-
τικείµενο συζήτησης την καταγγελία σύµβασης του εν λόγω ερ-
γαζόµενου. Προσήλθαν στην τοπική υπηρεσία ο προσφεύγων
εργαζόµενος, ο Πρόεδρος της «GOLDAIR», ο Αντιπρόεδρος, η
υπεύθυνη προσωπικού, η υπεύθυνη µισθοδοσίας. Κατατέθηκε αί-
τηµα αναβολής για λόγους υγείας του δικηγόρου της εταιρείας.
Ορίστηκε νέα συνάντηση για τις 13-12-2012. Έγινε αυτή η συ-
νάντηση, προσήλθαν αυτοί που προείπα -να µη σας ταλαιπωρώ
διαβάζοντας ξανά- και ο δικηγόρος και από την πλευρά της εται-
ρείας παρέστησαν οι υπεύθυνοι προσωπικού. Η πλευρά του ερ-
γαζόµενου διά του δικηγόρου του, δήλωσε ότι καταδεικνύεται
ότι η απόλυση του εργαζόµενου είναι άκυρη. Επικαλέστηκε µία
σειρά από επιχειρήµατα. Νοµίζω ότι παρέλκει να τα αναφέρω
εδώ. Η πλευρά της επιχείρησης διά του δικηγόρου της, δήλωσε
ότι οι ισχυρισµοί της άλλης πλευράς είναι αβάσιµοι. Παρέθεσε
και αυτή τα δικά της επιχειρήµατα.

Εν πάση περιπτώσει, κατατέθηκαν οι απόψεις επιχείρησης και
σωµατείου και τελικά η τοπική υπηρεσία του ΣΕΠΕ κατέληξε στα
εξής. Πρώτον, δεν ήταν δυνατόν να διαπιστωθεί η συνδικαλιστική
ιδιότητα του εργαζόµενου, γιατί δεν προσκόµισε κανένα σχετικό
έγγραφο που να δηλώνει είτε την ιδιότητά του ως µέλους του
Δ.Σ. του επιχειρησιακού σωµατείου είτε ιδρυτικού µέλους του
είτε οποιασδήποτε άλλης ιδιότητας. Εσάς σας λέει ότι είναι συν-
δικαλιστής αλλά δεν αποδεικνύεται εγγράφως ότι είναι συνδικα-
λιστής. Και κάτι µου λέει ότι πολλοί εργαζόµενοι οι οποίοι
αντιµετωπίζουν αυτήν τη δυσµενή εξέλιξη έρχονται εκ των υστέ-

ρων σ’ εσάς, δηλώνουν «είµαι συνδικαλιστής, γι’ αυτό απολύ-
θηκα» και εσείς εγείρετε αυτά τα θέµατα. Κάτι µου λέει, δεν είµαι
σίγουρος, αλλά εν πάση περιπτώσει, άµα είναι κάποιος συνδικα-
λιστής, το µίνιµουµ που πρέπει να κάνει, το ελάχιστο, είναι αυτό
να το αποδεικνύει εγγράφως, να είναι σε θέση, ώστε από εκεί και
πέρα να ληφθούν υπ’ όψιν και να τηρηθούν τα νόµιµα περί απα-
γόρευσης απολύσεων λόγω συνδικαλιστικής ιδιότητας. Αυτό δεν
συνέβη. Εποµένως, δεν υπάρχει τέτοιο επιχείρηµα από την άλλη
πλευρά. 

Εν πάση περιπτώσει, διατυπώθηκε στην επιχείρηση πρόταση
για λόγους τήρησης εργασιακής ειρήνης η επαναπρόσληψη του
προσφεύγοντα, αφού, όπως δηλώθηκε από τα δύο µέρη και
όπως ισχυρίζεστε επίσης σωστά, έχει αξιολογηθεί στην εργασία
του θετικά. Η εργοδοσία δεν το δέχθηκε αυτό. Και βέβαια, σε αν-
τίθετη περίπτωση µη εξεύρεσης συµβιβαστικής λύσης, ενηµερώ-
θηκαν από το ΣΕΠΕ τα δύο µέρη ότι σχετικά µε την κρίση της
απόλυσης ως άκυρης ή καταχρηστικής αρµόδια να κρίνουν καθ’
ύλην είναι τα δικαστήρια της χώρας. Με άλλα λόγια, δεν τα βρή-
καν και η υπόθεση πάει στα δικαστήρια. Αυτό νοµίζω ότι είναι το
µόνο που µπορεί να γίνει. Τι; Να πάρω εγώ τηλέφωνο ή ο Υπουρ-
γός την ιδιωτική εταιρεία και να τους πω: «Κοιτάξτε, δεν ισχύει
τίποτα. Πάρτε τον στη δουλειά»; Θα πάνε στα δικαστήρια, λοι-
πόν, για να λυθεί αυτή η υπόθεση αρµοδίως.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Ευχαριστούµε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, γίνεται γνωστό στο Σώµα ότι

από τα άνω δυτικά θεωρεία παρακολουθούν τη συνεδρίαση,
αφού προηγουµένως συµµετείχαν στο εκπαιδευτικό πρόγραµµα
«Εργαστήρι Δηµοκρατίας» που οργανώνει το Ίδρυµα της Βου-
λής, δεκαεπτά µαθητές και µαθήτριες και ένας εκπαιδευτικός
από το 6ο Δηµοτικό Σχολείο Άνω Λιοσίων.

Η Βουλή σάς καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Κύριε συνάδελφε, κύριε Κατσώτη, έχετε το λόγο για τρία
λεπτά. 

ΧΡΗΣΤΟΣ ΚΑΤΣΩΤΗΣ: Κύριε Υπουργέ, είστε προβλέψιµος
στις απαντήσεις σας, πολύ προβλέψιµος. Δεν θα µπορούσε παρά
να συγκαλύπτετε την εργοδοσία -αυτό κάνετε- µε όλες τις απαν-
τήσεις σας, να δικαιολογείτε στο όνοµα της κρίσης την κατάρ-
γηση κάθε δικαιώµατος. Θέλετε και εσείς, όπως και η εργοδοσία,
τους χώρους δουλειάς νεκροταφείο, µε υποταγµένους τους ερ-
γαζόµενους. Όποιος αγωνίζεται, του παίρνει το κεφάλι η εργο-
δοσία και εσείς τη στηρίζετε. Αυτό κάνετε.

Τι θα πει «συνδικαλιστική δράση», κύριε Υπουργέ; Θα πει ένας
εργαζόµενος να διεκδικεί τη δουλειά του, να διεκδικεί τα δικαιώ-
µατά του. Εσείς αυτό λέτε ότι δεν είναι συνδικαλιστική δράση. Τι
λέει, λοιπόν, ο ν.1264 που επικαλείστε και εσείς και η συγκυβέρ-
νηση; Θεωρεί ότι µόνο ο συνδικαλιστής κάνει συνδικαλιστική
δράση; Δεν θεωρεί ότι ένας εργαζόµενος ο οποίος διεκδικεί τα
δικαιώµατά του και οργανώνει τους εργάτες όντως µπαίνει µπρο-
στά, είναι συνδικαλιστής και τον προστατεύει;

Είναι αυτές οι ελάχιστες ελευθερίες, τα ελάχιστα δηµοκρατικά
δικαιώµατα που και αυτά τώρα καταργείτε, τα γράφετε στα
παλιά σας τα παπούτσια. Εξάλλου, εδώ µε πράξεις νοµοθετικού
περιεχοµένου κυβερνά σήµερα η συγκυβέρνηση. Έχει καταργή-
σει καθετί. Αυτό κάνετε, λοιπόν, και εδώ. Δικαιολογείτε την ερ-
γοδοσία και έρχεστε µε αυτήν την τοποθέτηση, που είναι
απαράδεκτη, να της δώσετε και άλλα επιχειρήµατα.

Η «GOLDAIR», λοιπόν, της οποίας ο Αντιπρόεδρος προχθές
έδωσε συνέντευξη τύπου, έχει 10% αύξηση του τζίρου. Έχει 2%
παραπάνω αύξηση του κύκλου εργασιών της, 40 εκατοµµύρια
ευρώ παραπάνω απ’ ό,τι πέρυσι. Εδώ παίρνει και άλλες δουλειές,
ενώ 5% αύξηση περιµένει για το 2013. Τα κέρδη ρέουν. Και
ρέουν τα κέρδη και µε τις απολύσεις που κάνει, µε την υποταγή
στους εργάτες, να µη διεκδικούν τα δικαιώµατά τους και να περ-
νάει όλη αυτή η άθλια πολιτική της εργοδοσίας και η δική σας
στους χώρους δουλειάς, µε µισθούς πείνας και µε εργασιακές
σχέσεις µεσαίωνα.

Αυτό, λοιπόν, κάνετε. Αυτό καλύπτετε και αυτή είναι η πολιτική
σας, δεν είναι άλλη. Διότι, εξάλλου, πολιτικό προσωπικό του κε-
φαλαίου είστε. Αυτό υπηρετείτε και εδώ και µε τη στάση σας και
µε τις απαντήσεις σας και µε όλο το νοµοθετικό πλαίσιο που δη-
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µιουργείτε εδώ και υλοποιεί η εργοδοσία για να µπορέσει να αυ-
ξήσει τα κέρδη, να περάσει την κρίση πάνω στη ζωή του ίδιου
του εργάτη, πάνω στα συντρίµµια που αφήνει πίσω.

Κύριε Υπουργέ, δεν θα µπορούσε να ήταν άλλη η απάντηση.
Οι εργάτες πρέπει να βγάλουν συµπεράσµατα και θα πρέπει να
οργανωθούν και θα πρέπει να βγουν στο δρόµο, για να ανατρέ-
ψουν και εσάς και την πολιτική σας και να οικοδοµήσουν την
άλλη κοινωνία, όπου τα εργοστάσια θα ανήκουν στους εργάτες,
όπου δεν θα υπάρχει κάποιος να τους λέει «απολύεσαι, για να
κερδίσω εγώ ακόµη παραπάνω», όπου µέσα από την ίδια την
εξουσία τους θα µπορέσουν, πράγµατι, να λύσουν οριστικά τα
προβλήµατα της ζωής τους.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Ευχαριστούµε
πολύ, κύριε συνάδελφε.

Κύριε Υπουργέ, έχετε το λόγο, για τρία λεπτά.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΟΠΟΥΛΟΣ (Υφυπουργός Εργασίας,

Κοινωνικής Ασφάλισης και Πρόνοιας): Δεν θα λύσουµε, κύριε
συνάδελφε, εδώ το ιδεολογικοπολιτικό χάσµα που µας χωρίζει.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΚΑΤΣΩΤΗΣ: Αυτή είναι η απάντησή σας!
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΟΠΟΥΛΟΣ (Υφυπουργός Εργασίας,

Κοινωνικής Ασφάλισης και Πρόνοιας): Σεβαστό το δικό σας,
σεβαστό και το δικό µας.

Όµως, εν πάση περιπτώσει, µια που µιλάτε για καθαρές θέ-
σεις, θα σας πω και εγώ την καθαρή προσωπική µου θέση, η
οποία δεν είναι άλλη από το εξής: Αν όλα αυτά τα χρόνια εργα-
ζόµασταν µε τον ίδιο ζήλο που διαµαρτυρόµασταν και διεκδικού-
σαµε, δεν θα φτάναµε ποτέ σε αυτό το σηµείο. Αυτή είναι, όµως,
µόνο η προσωπική µου θέση.

Δυστυχώς, ρίξαµε το βάρος στη διαµαρτυρία, στη διεκδίκηση
και στα κεκτηµένα, τα οποία σήµερα µε βίαιο τρόπο ανακαλύ-
πτουµε ότι τελικά δεν ήταν και τόσο κεκτηµένα από τη σκληρή
πραγµατικότητα που βιώνουµε.

Εν πάση περιπτώσει, πίσω στην ουσία της ερώτησής σας, έχω
και άλλα να σας πω. Εδώ, απλά εµείς, ως Υπουργείο, ενεργοποι-
ούµε τα ελεγκτικά µας µέσα. Το έχουµε πει πάρα πολλές φορές
και σε σας το έχω πει σε άλλες ερωτήσεις που έχετε καταθέσει.
Αυτό είναι το µόνο που µπορούµε να κάνουµε, ώστε να διασφα-
λιστεί ότι ελέγχεται πραγµατικά και µε τον καλύτερο δυνατό
τρόπο η τήρηση ή µη της εργατικής νοµοθεσίας ή της διαδικα-
σίας και όπου διαπιστώνεται παράβασή της πέφτουν οι «καµπά-
νες». Διαπιστώνεται και πάµε παρακάτω. Έχει συµβεί αυτό.

Η Κοινωνική Επιθεώρηση Παλλήνης, λοιπόν, επιπλέον αυτών
που σας είπα, ζήτησε από την επιχείρηση να προσκοµίσει εντός
προθεσµίας στοιχεία του αριθµού των απολύσεων ανά µήνα,
καθώς και ανθρωποδύναµη της επιχείρησης κατά το 2012, για
να ελεγχθεί τυχόν υπέρβαση του ορίου των απολύσεων. Ένας
εργαζόµενος εδώ και δεν ξέρω κατά πού µπαίνει ζήτηµα παρα-
βίασης ορίου οµαδικών απολύσεων, αλλά εν πάση περιπτώσει
ζητήθηκε και έγγραφη απάντησή της…

ΧΡΗΣΤΟΣ ΚΑΤΣΩΤΗΣ: Δεν άρεσε η φάτσα στον εργοδότη, γι’
αυτό τον απέλυσε.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΟΠΟΥΛΟΣ (Υφυπουργός Εργασίας,
Κοινωνικής Ασφάλισης και Πρόνοιας): Εντάξει. Στην πρόταση
περί επαναπρόσληψης του εργαζόµενου, λοιπόν, κατατέθηκε
εντός προθεσµίας η έγγραφη απάντηση. Από τον έλεγχο των
στοιχείων των ανωτέρω, δεν προέκυψε υπέρβαση του επιτρεπο-
µένου από το νόµο ορίου των οµαδικών απολύσεων. Η επιχεί-
ρηση, απάντησε αρνητικά στην πρόταση επαναπρόσληψης, διότι
δήλωσε ότι θα συνιστούσε αυτή προνοµιακή και άδικη µεταχεί-
ρισή του έναντι των λοιπών απολυθέντων που αναγκάστηκε, εν
πάση περιπτώσει, να διώξει.

Από κει και πέρα, στο ζήτηµα προσλήψεων άλλων εργαζοµέ-
νων, απάντησε πολύ συγκεκριµένα, λέγοντας ότι, σύµφωνα µε
τις ανάγκες της επιχείρησης, χρειάζεται προσωπικό σε άλλες ει-
δικότητες, γι’ αυτό έκανε αυτές τις προσλήψεις. Αυτές είναι οι
απαντήσεις που έδωσε στο έλεγχο που έγινε αρµοδίως.

Από εκεί και πέρα, αν αυτό συνιστά ή όχι παραβίαση της ερ-
γατικής νοµοθεσίας, εν πάση περιπτώσει θα το κρίνει το αρµόδιο
όργανο. Η συγκεκριµένη δε εργατική διαφορά παραπέµφθηκε
στα δικαστήρια και αυτά θα κρίνουν. Βλέπετε, εδώ έχουµε και
ζήτηµα ταχυτήτων στην απονοµή δικαιοσύνης, όπως είπε πολύ

σωστά και ο Πρόεδρος σε προηγούµενη ερώτηση. Όµως και
αυτό έχει να κάνει κάπου µε τα κεκτηµένα που διεκδικήθηκαν. Το
«κατεβάζω κάτω τα µολύβια 15.00’ η ώρα» ήταν βασικό αίτηµα
ούτε των δικαστών ούτε των δικηγόρων, αλλά κυρίως των δικα-
στικών υπαλλήλων, αν δεν κάνω λάθος, κύριε Πρόεδρε.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Υφυπουργού)

Και το ότι έχει φρακάρει αυτή τη στιγµή η δικαιοσύνη και ότι
φθάσαµε στο σηµείο να αξιολογείται από όλους τους ξένους
στην Ευρωπαϊκή Ένωση και στην Ευρωπαϊκή Επιτροπή ως ένα
από τα τρία µεγάλα προβλήµατα της χώρας, θα έπρεπε να µας
απασχολεί. Μπαίνω, βέβαια, σε άλλων τις αρµοδιότητες τώρα,
αλλά εν πάση περιπτώσει λέω σαν επίλογο ότι σε κάθε περί-
πτωση, όσον αφορά το Υπουργείο, αυτά που µπορούµε να κά-
νουµε, τα κάνουµε. Κινητοποιούµε µε δύσκολες συνθήκες και µε
προβλήµατα, τα ελεγκτικά µας εργαλεία και όποτε διαπιστώ-
νουµε ότι κάτι δεν πάει καλά, δίνουµε εντολές να τηρείται ο
νόµος και τίποτα παραπάνω.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΚΑΤΣΩΤΗΣ: Είστε Υπουργείο εργοδοσίας…
ΠΡΟΕΔΡΥΕΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Ευχαριστούµε

πολύ, κύριε Υπουργέ.
Εισερχόµαστε στη συζήτηση της τελευταίας µε αριθµό 775/17-

12-2012 επίκαιρης ερώτησης δεύτερου κύκλου του Βουλευτή Β’
Αθήνας του Λαϊκού Συνδέσµου-Χρυσή Αυγή κ. Γεωργίου Γερµενή
προς τον Υπουργό Εσωτερικών, σχετικά µε την επικείµενη από-
φαση της Ολοµέλειας του Συµβουλίου της Επικρατείας για την
ιθαγένεια και τη συµµετοχή αλλοδαπών στις Δηµοτικές Εκλογές.

Κύριε Γερµενή, έχετε δύο λεπτά, για να αναπτύξετε την ερώ-
τησή σας.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΓΕΡΜΕΝΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, όπως το 2009 καρπώθηκε την εξουσία το

ΠΑΣΟΚ µε το γνωστό πλέον ανέκδοτο «λεφτά υπάρχουν», έτσι
κι εσείς, η δική σας Κυβέρνηση είχατε εξαγγείλει, όταν θα έρθετε
στην Κυβέρνηση, όταν θα πάρετε το τιµόνι αυτής της χώρας, ότι
θα διαπραγµατευτείτε το µνηµόνιο. Είχαµε το ΖΑΠΠΕΙΟ, όπου
µιλούσε ο τωρινός Πρωθυπουργός Αντώνης Σαµαράς και έλεγε
«θα κάνουµε», «θα κάνουµε», «θα κάνουµε».

Ένα απ’ αυτά που θα καταργούσατε, ήταν και ο νόµος-τέρας, ο
περιβόητος Νόµος Ραγκούση. Ακόµα σε κάποιες γειτονιές των
Αθηνών υπάρχουν αυτές οι τεράστιες αφίσες. Εξαγγείλατε ότι
µόλις έλθετε στην εξουσία, θα τον καταργήσετε το νόµο. Πέρασαν
έξι µήνες που είστε στην Κυβέρνηση, που κρατάτε τα ηνία αυτού
του κράτους, αλλά δεν λέτε λέξη. Τι σας κρατά γι’ αυτό; Το
ΠΑΣΟΚ και η ΔΗΜΑΡ; Είχαµε βρεθεί κατ’ ιδίαν στο γραφείο σας
και µου είχατε πει ότι η κατάργηση αυτού του νόµου είναι από τις
προτεραιότητες του Υπουργείου σας. Τι συµβαίνει λοιπόν;

Ερωτάσθε για τα εξής: Θα ανακληθούν, ναι ή όχι, οι ιθαγένειες
που έχουν δοθεί βάσει των άρθρων 1Α του Κώδικα Ελληνικής Ιθα-
γένειας και 24 του ν. 3838/2010 και θα καταργηθούν τα ως άνω
άρθρα µε νόµο;

Δεύτερον, θα επαναληφθούν, ναι ή όχι, οι δηµοτικές εκλογές
2010 στα εκλογικά τµήµατα που έγινε χρήση καταλόγων αλλο-
δαπών ψηφοφόρων και θα καταργηθούν τα άρθρα 14-21 του ν.
3838/2010 µε νόµο;

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Ευχαριστούµε,

κύριε συνάδελφε.
Στην ερώτηση του κ. Γερµενή θα απαντήσει ο Αναπληρωτής

Υπουργός Εσωτερικών κ. Χαράλαµπος Αθανασίου.
Ορίστε, κύριε Υπουργέ, έχετε το λόγο για τρία λεπτά.
ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ ΑΘΑΝΑΣΙΟΥ (Αναπληρωτής Υπουργός Εσω-

τερικών): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Ευχαριστώ και το συνάδελφο για την επίκαιρη ερώτησή του,

γιατί πράγµατι απασχολεί αυτή τη στιγµή τους πολίτες και εν
όψει της εκκρεµότητας της υποθέσεως στο Συµβούλιο της Επι-
κρατείας.

Κατ’ αρχάς, κύριε συνάδελφε, θέλω να κάνω µία διευκρίνιση.
Θα ήθελα να πω ότι στις δηµοκρατίες η εξουσία δεν καταλαµβά-
νεται ούτε καρπούται από κανέναν. Την απονέµει ο λαός και
ασκείται από την κυβέρνηση η οποία εκλέγεται. Συνεπώς, δεν
έχουµε καταλήψεις της εξουσίας.
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Τώρα, όσον αφορά το θέµα της ερώτησής σας, αυτό έχει δύο
υποερωτήσεις και θα σας απαντήσω σύντοµα.

Η ιθαγένεια, όπως ξέρετε, δεν είναι δικαίωµα κανενός. Απλώς
µέσα στα πλαίσια άσκησης πολιτικής εξουσίας, το imperium, που
λέµε, κάθε χώρας την απονέµει µε διάφορες προϋποθέσεις που
προϋπάρχουν. Προς ενηµέρωση, λοιπόν, σας λέω ότι στο ελλη-
νικό δίκαιο υπάρχουν έντεκα τρόποι που απονέµεται η ιθαγένεια.
Δύο από τους τρόπους αυτούς εισήχθησαν πρόσφατα, το 2010,
µε το ν. 3838/2010. Είναι µία καινοτοµία στο δίκαιο. Απ’ αυτές,
λοιπόν, τις δύο υποθέσεις η πρώτη αφορά παιδί µεταναστών που
ζουν πέντε χρόνια οι γονείς στην Ελλάδα και αποκτάται η ιθαγέ-
νεια µόνο µε τη γέννηση. Με τη δεύτερη εισήχθη µία νέα καινο-
τοµία.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΓΕΡΜΕΝΗΣ: ...(δεν ακούστηκε)
ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ ΑΘΑΝΑΣΙΟΥ (Αναπληρωτής Υπουργός Εσω-

τερικών): Το λέω αυτό γιατί είναι κοινοβουλευτικός έλεγχος και
η ερώτηση αφορά και τον ελληνικό λαό ο οποίος παρακολουθεί.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΓΕΡΜΕΝΗΣ: Για να διευκολύνω το είπα.
ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ ΑΘΑΝΑΣΙΟΥ (Αναπληρωτής Υπουργός Εσω-

τερικών): Το δεύτερο είναι η φοίτηση σε σχολείο έξι ετών. Αυτές
οι πράξεις λοιπόν, προσεβλήθησαν στο Συµβούλιο της Επικρα-
τείας, η πράξη η οποία λέει πώς θα γίνεται η διαδικασία. Τη δια-
δικασία τη γνωρίζετε, την έχουµε συζητήσει εξάλλου, δεν
χρειάζεται να την αναπτύξω περισσότερο.

Οι υποθέσεις αυτές οι δύο, δηλαδή οι τρόποι απονοµής ιθα-
γένειας αυτή τη στιγµή εκκρεµούν στο Συµβούλιο της Επικρα-
τείας και κρίνεται η συµβατότητά τους µε το Σύνταγµα, αν είναι
συνταγµατικές ή όχι. Αυτός είναι ο λόγος που δεν προχωρήσαµε
αυτή τη στιγµή στην τροποποίηση του νόµου απονοµής της ιθα-
γένειας, όπως είχε υποσχεθεί και ο Πρωθυπουργός, για να µην
χρειαστεί να προσβληθούν ξανά οι οποιοσδήποτε διατάξεις στο
Ανώτατο Ακυρωτικό Δικαστήριο της χώρας. Αυτός είναι ο λόγος
και βεβαίως, είναι ακριβή αυτά που είπατε, ότι είχαµε κάνει συ-
ζήτηση στο Υπουργείο ότι θα τροποποιηθεί ο νόµος. 

Η τροποποίηση βέβαια του νόµου αυτού πριν γίνει, θα τεθεί,
όπως έχει δεσµευθεί η Κυβέρνηση, εν όψει του ότι πρόκειται περί
θεσµικού νόµου, για κώδικα, υπό την έγκριση των τριών Αρχη-
γών, οι οποίοι αποτελούν τη συγκυβέρνηση. Δεν θα βγει αυθαί-
ρετα προς τα έξω. 

Δεύτερον, θα ενηµερωθούν τα κόµµατα, οι Αρχηγοί, οι εκπρό-
σωποί σας –εσείς κύριε Γερµενή, αφού έχετε οριστεί- πάνω στο
νόµο και θα τεθεί βέβαια σε δηµόσια διαβούλευση και βεβαίως
διαβούλευση στα όργανα της Βουλής, στις επιτροπές κ.λπ..

Αυτά όσον αφορά το θέµα του πρώτου ερωτήµατός σας.
Αυτός είναι ο λόγος, λοιπόν, γιατί δεν έχουµε προβεί στην τρο-
ποποίηση του νόµου ακόµα.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Υπουργού)

Κύριε Πρόεδρε, τελειώνω. Προς ενηµέρωση το λέω. Θέλω να
σας πω ως προς το δεύτερο ερώτηµα τώρα, για το ποια είναι η
τύχη των εκλογών. Έχει προσβληθεί και αυτή η διάταξη. Είναι τα
άρθρα 14 επόµενα, που δόθηκε πρόσφατα το δικαίωµα να ψηφί-
ζουν οµογενείς ή αλλοδαποί οι οποίοι έχουν άδεια µονίµου εγ-
καταστάσεως στη χώρα. Κι αυτή η διάταξη εκκρεµεί στο
Συµβούλιο της Επικρατείας όσον αφορά τη συµβατότητά της µε
το Σύνταγµα. Αν εκδοθεί η απόφαση και κρίνει ότι είναι αντισυν-
ταγµατική, από εδώ και πέρα δεν θα µπορούν να ψηφίζουν.

Προσέξτε τώρα. Το ερώτηµά σας ποια θα είναι η τύχη των
εκλογών δεν έχει βάση, διότι οι εκλογές έγιναν νόµιµα. Με ποια
έννοια το λέω; Ότι εδώ πρέπει να ανατρέξουµε σε άλλες διατά-
ξεις. Είναι οι διατάξεις που αφορούν την πάγια εκλογική νοµο-
θεσία που θέτει συγκεκριµένες προθεσµίες και ενστάσεις, οι
οποίες πρέπει να προβληθούν εντός µιας προθεσµίας –είναι επτά
ηµερών, όπως λέει ο νόµος- από την έκδοση κάθε πράξης είτε
πρόκειται περί ανακηρύξεως υποψηφίων είτε περί ανακηρύξεως
επιτυχόντων.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Κύριε Υπουργέ,
τα υπόλοιπα στη δευτερολογία σας. Έχετε και τη δευτερολογία
σας.

ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ ΑΘΑΝΑΣΙΟΥ (Αναπληρωτής Υπουργός Εσω-
τερικών): Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε.

Αυτές οι προθεσµίες έχουν περάσει. Δεν έχει προσβληθεί καµ-
µία εκλογή και συνεπώς, δεν ήταν δυνατόν να εκδοθεί καµµία
απόφαση ακυρότητας.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Ευχαριστούµε
πολύ, κύριε Υπουργέ.

Κύριε Γερµενή, έχετε το λόγο για τρία λεπτά.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΓΕΡΜΕΝΗΣ: Κύριε Υπουργέ, προεκλογικά τα κόµ-

µατα κάνουν συγκεντρώσεις για να παραθέσουν το πρόγραµµά
τους και κατ’ αυτόν τον τρόπο οι πολίτες αποφασίζουν τι θα ψη-
φίσουν, εάν ένα κόµµα τους κάνει ή εάν ένα κόµµα δεν τους
κάνει. Εάν αυτά που προεξήγγειλε ο κ. Σαµαράς δεν τα κάνει
πράξη, αυτό σηµαίνει ότι πολύ απλά κοροϊδέψατε τους ψηφοφό-
ρους σας.

Στο διά ταύτα. Για µας θα πρέπει να υιοθετηθεί ένας νόµος
που να καταργεί για το µέλλον την ιθαγένεια λόγω γεννήσεων ή
φοίτησης σε ελληνικό σχολείο και τη συµµετοχή αλλοδαπών στις
δηµοτικές εκλογές. Όλοι γνωρίζουµε πολύ καλά πώς εκλέχθηκε
ο Δήµαρχος των Αθηναίων µε τις ελληνοποιήσεις των αλλοδα-
πών. Αυτό είναι γνωστό σε όλους.

Θεωρώ ότι είναι υψίστης σηµασίας ένας νόµος να είναι σοβα-
ρός. Γιατί απ’ αυτά που διαρρέουν στον Τύπο, τα πράγµατα είναι
αστεία. Διαβάζω σε µια µεγάλη καθηµερινή εφηµερίδα τα εξής:
«Σύµφωνα µε πληροφορίες, το νέο πλαίσιο θα περιλαµβάνει αύ-
ξηση από πέντε έτη σε οκτώ έτη του χρόνου νόµιµης διαµονής
στην Ελλάδα αλλοδαπών γονέων, προκειµένου το παιδί τους,
εφόσον γεννηθεί στην Ελλάδα, να αποκτήσει ελληνική ιθαγένεια.
Ως προς την πολιτογράφηση, ο χρόνος νόµιµης διαµονής στη
χώρα µας αυξάνεται από πέντε έτη σε οκτώ έτη. Επιπλέον, για
τους αλλοδαπούς που εισάγονται στην τριτοβάθµια εκπαίδευση,
εξετάζεται να αποκτούν αυτοµάτως την ελληνική ιθαγένεια.»
Αυτό βέβαια για µας είναι εντελώς αστείο. 

Πρέπει το Υπουργείο σας και εσείς ο ίδιος, να έρθετε αντιµέ-
τωπος µε την πραγµατικότητα.

Ποια είναι η σηµερινή πραγµατικότητα; Έχουµε ένα µεγάλο
πρόβληµα υπογεννητικότητας. Τα νέα ζευγάρια σκέφτονται πολύ
αν θα κάνουν ένα παιδί, πόσο µάλλον τώρα µε το φορολογικό
που συζητείται, που θα φορολογούνται κιόλας. 

Έχουµε µεγάλο δηµογραφικό πρόβληµα. Είµαστε µια χώρα
γερόντων. Σε δέκα χρόνια από σήµερα οι Έλληνες θα είναι µει-
ονότητα. Και δεν το λέµε εµείς, η Χρυσή Αυγή, που έχουµε κά-
ποιες πάγιες θέσεις. Το λένε οι ειδικοί επιστήµονες. Και σε είκοσι
και τριάντα χρόνια θα συζητούνε οι ιστορικοί του µέλλοντος για
µια Ελλάδα µε τον µεγάλο της αρχαίο ελληνικό πολιτισµό, χωρίς
οι κάτοικοι αυτού του τόπου να έχουν συνέχεια µε τους προγό-
νους τους. Και θα αναφέρονται οι ιστορικοί του µέλλοντος σε
µας όπως µιλάµε εµείς σήµερα για τους αρχαίους Χετταίους ή
για τους Ίνκας. Σε είκοσι, τριάντα χρόνια δεν θα έχει καµµία
σχέση ο πληθυσµός µε τη σηµερινή πραγµατικότητα, σύµφωνα
µε τα στοιχεία που έχουµε στα χέρια µας.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Ευχαριστούµε,

κύριε συνάδελφε.
Ο κύριος Υπουργός έχει το λόγο για τρία λεπτά.
ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ ΑΘΑΝΑΣΙΟΥ (Αναπληρωτής Υπουργός Εσω-

τερικών): Κύριοι συνάδελφοι, η Κυβέρνηση δεν εγκαταλείπει τις
αρχικές θέσεις της και τις προεκλογικές δεσµεύσεις του Πρω-
θυπουργού ότι ο νόµος, ειδικά σ’ αυτές τις διατάξεις, θα αλλάξει
και θα αυστηροποιηθεί. Η αυστηροποίηση θα είναι συµβατή µε
το δίκαιο των ευρωπαϊκών χωρών, που αντιµετωπίζουν αντί-
στοιχα προβλήµατα, όπως είναι οι χώρες του νότου. Συνεπώς,
δεν υπάρχει καµµία υπαναχώρηση από το ζήτηµα αυτό.

Εξήγησα στην πρωτολογία µου ότι αυτή η καθυστέρηση οφεί-
λεται στο ότι πρέπει να περιµένουµε και να σεβαστούµε την από-
φαση του Συµβουλίου της Επικρατείας. Αυτό είναι το νοµικό
καθεστώς της χώρας µας, αυτό πρέπει να εφαρµόζουµε και αυτό
κάνουµε αυτήν τη στιγµή.

Συνεπώς, θα περιµένουµε να βγει η απόφαση του Συµβουλίου
της Επικρατείας για να δούµε πώς θα διαµορφώσουµε τις δια-
τάξεις.

Τα δηµοσιεύµατα που αναφέρατε, τα βλέπω και εγώ. Οι εφη-
µερίδες γράφουν διάφορα, που δεν ανταποκρίνονται στην πραγ-
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µατικότητα. Σας βεβαιώ γι’ αυτό. 
Όταν ακούστηκε ότι θα προβούµε σε µία µεταρρύθµιση του

νόµου, πολίτες και καθηγητές και διάφορες οργανώσεις έστειλαν
προτάσεις. Μέσα στις προτάσεις είναι και αυτά που διαβάσατε.

Το χθεσινό δηµοσίευµα στο οποίο αναφερθήκατε, δεν αντα-
ποκρίνεται στην πραγµατικότητα, διότι δεν έχει διαµορφωθεί
πλήρως το πλαίσιο. Σας είπα όµως ότι επιβάλλεται να αυστηρο-
ποιηθεί για να µην αποτελέσει η χώρα µας ένα διεθνές προσκλη-
τήριο ξένων που θα ξέρουν ότι µπορούν να πάρουν την ελληνική
ιθαγένεια.

Προσπαθούµε να εναρµονίσουµε το νόµο µε τις ευρωπαϊκές
χώρες. Εξήγησα ότι το νοµοσχέδιο θα τεθεί σε δηµόσια διαβού-
λευση. Θα το εγκρίνουν οι Αρχηγοί της συγκυβέρνησης, θα τεθεί
υπόψη των κοµµάτων και των οργάνων της Βουλής, όπου και θα
αποφασίσουν. Συνεπώς λίγη υποµονή. Θα το δούµε και θα δια-
µορφωθεί όπως πρέπει.

Πάντοτε σας λέω ότι η διάταξη αυτή –µόνη η γέννηση του παι-
διού εδώ- απ’ ότι έχουµε τις πληροφορίες και διέρρευσε στον
Τύπο, κρίνεται αντισυνταγµατική. Δεν ξέρουµε τελικώς το κεί-
µενο της απόφασης του Συµβουλίου της Επικρατείας ποιο θα
είναι, αλλά αν κριθεί ότι είναι αντισυνταγµατική, εννοείται ότι θα
απαλειφθεί αµέσως από το νόµο. 

Για τη φοίτηση, και αυτή η διάταξη έχει προσβληθεί στο Συµ-
βούλιο της Επικρατείας ως αντισυνταγµατική, µε το σκεπτικό ότι
µόνο η φοίτηση για έξι χρόνια, πολύ περισσότερο που η υποχρε-
ωτική φοίτηση στα ελληνόπουλα είναι εννεαετής και όχι εξαετής,
και µόνο η γέννηση δεν προσδίδει γνήσιο δεσµό, που να δικαιο-
λογεί την ένταξη κάποιου στην ελληνική επικράτεια, για να πάρει
και την ιθαγένεια.

Συνεπώς λίγη υποµονή και θα δούµε πώς θα διαµορφωθεί τε-
λικώς το σχέδιο και θα ακούσουµε και εκεί και τις απόψεις όλων
των παραγόντων της Βουλής.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Κυρίες και κύ-
ριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα ότι τη
συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω δυτικά θεωρεία της
Βουλής, αφού προηγουµένως ξεναγήθηκαν στην έκθεση της αί-
θουσας «ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ» και ενηµερώθηκαν για την
ιστορία του κτηρίου και τον τρόπο οργάνωσης και λειτουργίας
της Βουλής, σαράντα τέσσερις µαθητές και µαθήτριες και τρεις
εκπαιδευτικοί από το Γυµνάσιο Χιλιοµοδίου Κορινθίας. 

Η Βουλή σας καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα)

Όµως, σταθήκατε λιγάκι άτυχοι, γιατί αυτή τη στιγµή λύεται η
συνεδρίαση. Σήµερα είχαµε κοινοβουλευτικό έλεγχο. Σ’ αυτές
τις περιπτώσεις, όποιος Βουλευτής θέλει ρωτά τον αρµόδιο
Υπουργό για προβλήµατα της διοίκησης ή της κοινωνίας και ο
Υπουργός απαντά. Γι’ αυτό ήταν και λίγοι οι Βουλευτές, γιατί
υποχρεωτικά παρίσταται µόνο εκείνος που ερωτά και εκείνος
που απαντά. Αυτήν τη στιγµή όµως θα πρέπει να ξέρετε ότι συ-
νεδριάζουν τρεις διαρκείς επιτροπές. Σε κάθε µια απ’ αυτές είναι
πενήντα Βουλευτές και επεξεργάζονται νοµοσχέδια, τα οποία θα
έρθουν στη συνέχεια στην Ολοµέλεια.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ολοκληρώθηκε η συζήτηση των
επικαίρων ερωτήσεων.

Έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα ότι οι Υπουργοί Του-
ρισµού, Εξωτερικών και Οικονοµικών κατέθεσαν Σχέδιο Νόµου
µε τίτλο «Κύρωση της Συµφωνίας µεταξύ της Κυβέρνησης της
Ελληνικής Δηµοκρατίας και της Κυβέρνησης της Δηµοκρατίας
της Πολωνίας για Συνεργασία στον τοµέα του Τουρισµού».

Επίσης, οι Υπουργοί Τουρισµού, Εξωτερικών και Οικονοµικών
κατέθεσαν Σχέδιο Νόµου µε τίτλο «Κύρωση της Συµφωνίας µε-
ταξύ της Κυβέρνησης της Ελληνικής Δηµοκρατίας και της Κυ-
βέρνησης της Δηµοκρατίας της Λευκορωσίας για τη Συνεργασία
στον τοµέα του Τουρισµού».

Παραπέµπονται στις αρµόδιες Διαρκείς Επιτροπές.
Κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα το

δελτίο επικαίρων ερωτήσεων της Παρασκευής 21 Δεκεµβρίου
2012.

Α. Επίκαιρες Ερωτήσεις Πρώτου Κύκλου (Άρθρα 129 παρά-
γραφοι 2 και 3, 130 παράγραφοι 2 και 3 του Κανονισµού της Βου-
λής)

1. Η µε αριθµό 761/25/12-12-2012 επίκαιρη ερώτηση της Προ-
έδρου του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Αλέκας Παπα-
ρήγα προς τον Πρωθυπουργό, σχετικά µε τις αυξήσεις στα
τιµολόγια της ΔΕΗ.

2. Η µε αριθµό 778/18-12-2012 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή Μεσσηνίας της Νέας Δηµοκρατίας κ. Ιωάννη Λαµπρόπου-
λου προς τον Υπουργό Ανάπτυξης, Ανταγωνιστικότητας, Υποδο-
µών, Μεταφορών και Δικτύων, σχετικά µε την πορεία κατασκευής
της Ιόνιας  Οδού.

3. Η µε αριθµό 784/18-12-2012 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή Βοιωτίας του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς –
Ενωτικού Κοινωνικού Μετώπου κ. Ιωάννη Σταθά προς τον Υπουρ-
γό Δικαιοσύνης, Διαφάνειας και Ανθρωπίνων Δικαιωµάτων, σχε-
τικά µε τη διεκδίκηση των γερµανικών αποζηµιώσεων από τους
κατοίκους του Διστόµου.

4. Η µε αριθµό 790/18-12-2012 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή Ηρακλείου του Πανελλήνιου Σοσιαλιστικού Κινήµατος κ.
Βασιλείου Κεγκέρογλου προς τον Υπουργό Οικονοµικών, σχετικά
µε τη θεσµοθέτηση της «ΕΓΓΥΗΜΕΝΗΣ ΕΠΙΤΑΓΗΣ» για την αύ-
ξηση της ασφάλειας των συναλλαγών.

5. Η µε αριθµό 788/18-12-2012 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή Ευβοίας του Λαϊκού Συνδέσµου-Χρυσή Αυγή κ. Νικόλαου
Μίχου  προς τους Υπουργούς Οικονοµικών και Περιβάλλοντος,
Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής, σχετικά µε την εταιρεία
«ΛΑΡΚΟ».

6. Η µε αριθµό 782/18-12-2012 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή Επικρατείας της Δηµοκρατικής Αριστεράς κ. Σπυρίδωνα
Λυκούδη προς τους Υπουργούς Εργασίας, Κοινωνικής Ασφάλι-
σης και Πρόνοιας και Υγείας, σχετικά µε την ανάγκη στήριξης
των µονογονεϊκών οικογενειών από την Πολιτεία.

Β. Επίκαιρες Ερωτήσεις Δεύτερου Κύκλου (Άρθρο 130 παρά-
γραφοι 2 και 3 του Κανονισµού της Βουλής)

1. Η µε αριθµό 779/18-12-2012 επίκαιρη ερώτηση της Βουλευ-
τού Ιωαννίνων της Νέας Δηµοκρατίας κ. Άννας- Μισέλ Ασηµακο-
πούλου προς τους Υπουργούς Οικονοµικών και Ανάπτυξης,
Ανταγωνιστικότητας, Υποδοµών, Μεταφορών και Δικτύων, σχε-
τικά µε τη συµφωνία χρηµατοδότησης της ελληνικής οικονοµίας
από την Ευρωπαϊκή Τράπεζα Επενδύσεων. 

2. Η µε αριθµό 785/18-12-2012 επίκαιρη ερώτηση της Βουλευ-
τού Β’ Αθήνας του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς- Ενω-
τικού Κοινωνικού Μετώπου κ. Σοφία Σακοράφα προς τον Υπουρ-
γό Εσωτερικών, σχετικά µε τη µεταφορά µαθητών ΑΜΕΑ από και
προς τα σχολεία.

3. Η µε αριθµό 780/18-12-2012 επίκαιρη ερώτηση της Βουλευ-
τού Πέλλας του Πανελλήνιου Σοσιαλιστικού Κινήµατος κ. Θεο-
δώρας Τζάκρη προς τους Υπουργούς Εργασίας, Κοινωνικής
Ασφάλισης και Πρόνοιας και Εσωτερικών, σχετικά µε το πρό-
γραµµα του Υπουργείου µέσω του οποίου δηµοτικοί και ιδιωτικοί
σταθµοί χρηµατοδοτούνται από το ΕΣΠΑ.

4. Η µε αριθµό 789/18-12-2012 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή Αττικής του Λαϊκού Συνδέσµου- Χρυσή Αυγή κ. Ηλία Κασι-
διάρη προς τους Υπουργούς Δηµόσιας Τάξης και Προστασίας
του Πολίτη και Δικαιοσύνης, Διαφάνειας και Ανθρωπίνων Δικαιω-
µάτων, σχετικά µε τις έρευνες για τις πράξεις βίας κατά του κόµ-
µατος της «Χρυσής Αυγής».

5. Η µε αριθµό 783/18-12-2012 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή Β’ Αθήνας της Δηµοκρατικής Αριστεράς κ. Οδυσσέα Βου-
δούρη προς τον Υπουργό Οικονοµικών, σχετικά µε την ανα-
διοργάνωση του φοροεισπρακτικού µηχανισµού και το φορολο-
γικό νοµοσχέδιο.

6. Η µε αριθµό 787/18-12-2012 επίκαιρη ερώτηση της Βουλευ-
τού Β’ Πειραιά του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Δια-
µάντως Μανωλάκου προς τον Υπουργό Αγροτικής Ανάπτυξης και
Τροφίµων, σχετικά µε την απόρριψη της αποζηµίωσης από την
Ευρωπαϊκή Ένωση των πληγέντων από το πράσινο σκουλήκι
βαµβακοπαραγωγών για το 2010.

7. Η µε αριθµό 769/17-12-2012 επίκαιρη ερώτηση του Ανεξάρ-
τητου Βουλευτή Β’ Αθήνας κ. Ανδρέα Λοβέρδου προς τον
Υπουργό Οικονοµικών, σχετικά µε τα οµόλογα των φυσικών προ-
σώπων.

Κύριοι συνάδελφοι, δέχεστε στο σηµείο αυτό να λύσουµε τη

5724 �         ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



συνεδρίαση;
ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
Με τη συναίνεση του Σώµατος και ώρα 11.17’ λύεται η συνε-

δρίαση για αύριο ηµέρα Παρασκευή 21 Δεκεµβρίου 2012 και

ώρα 10.00’, µε αντικείµενο εργασιών του Σώµατος: κοινοβουλευ-
τικό έλεγχο α) συζήτηση επικαίρων ερωτήσεων και β) επερώ-
τηση, σύµφωνα µε την ηµερήσια διάταξη που έχει διανεµηθεί.
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